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Plenara Consi
liului Uniunii 
judeţene a 
cooperativelor 
agricole 
de producţie

Ieri, 3 februarie a.c., a avut loc 
şedinţa plenară a Consiliului Uniu
nii judeţene a cooperativelor agri
cole de producţie, care a dezbătut 
problemele privind dezvoltarea agri
culturii cooperatiste din judeţul nos
tru şi sarcinile actuale ale Uniunii 
judeţene şi ale cooperativelor agri
cole pentru realizarea şi depăşirea 
producţiei agricole planificate pen
tru acest an.

Raportul prezentat de inginerul 
Mihail Tiller, preşedintele Uniunii 
judeţene, a relevat succesele dobîn- 
dite de cooperativele agricole în 
privinţa întăririi lor continue din 
punct de vedere economic şi orga
nizatoric, făcînd o analiză temeinică 
a activităţii desfăşurate în agricul
tura cooperatistă a judeţului. Cele 
86 cooperative agricole contribuie 
an de an, tot mai substantial la rea
lizarea fondului de stat de produse 
agro-alimentare. Fală de anul 1967, 
acest aport a sporit, în 1968, cu 
3 399 tone cereale, 7 413 tone car
tofi, 7 195 tone sfeclă de zahăr, 450 
tone struguri.

Rezultate economice -remarcabile 
au obţinut, în anul care a trecut, 
cooperatorii din Moşna, Şeica Mică, 
Miercurea Sibiului, Mediaş, Apoldu 
de Sus, Sibiu, Cristian şi din alte 
locuri, unde hărnicia şi priceperea 
oamenilor s-a materializat în produc
ţii "medii cn mult superioare anilor 
anteriori sau planificărilor. In aceste 
unităţi s-au obţinut producţii medii 
de 2 000—2 700 kg grîu, 2 000—3 000 
kg porumb boabe, 28 000—30 000 kg 
sfeclă de zahăr, 12 000—15 000 kg 
cartofi la fiecare hectar cultivat.

Rezultatele obţinute dovedesc că a- 
colo unde organizarea muncii este 
In atenţia consiliilor de conducere 
şi a specialiştilor, producţia agricolă 
se realizează cu mare eficienţă e- 
conomică.

Raportul a menţionat că, totuşi, in 
activitatea desfăşurată în anul tre
cut s-au manifestat şi o serie de 
lipsuri. Datorită organizării defec
tuoase a muncii în campanii, coope
rative agricole cum sínt cele din 
Gusu, Ludoş, Arpaşu de Jos, Mihai
lem, Orlat, Alămor, Armeni, Păuca, 
Presaca, Velţ, Ocna Sibiului, Şoroş- 
tin, au obtinut producţii cu 300— 
500 kg grîu sub media realizată pe 

■ judeţ.
Nici producţiile medii realizate la 

struguri sau legume în unele coope
rative agricole de producţie nu sínt 
pe măsura posibilităţilor. Nu au fost 
extinse irigaţiile pe toată suprafaţa 
cultivată cu legume, agregatele de 
aspersiune APT 4 şi alte asemenea 
utilaje nu au fost folosite în toate 
unităţile la capacitatea maximă de 
lucru.

în creşterea animalelor, cu toată 
tradiţia existentă, baza tehnico-ma- 
terială asigurată acestui sector n-a 
fost folosită în toate unităţile în 
mod ştiinţific. Datorită slabei preo
cupări a unor consilii de conducere 
şi a unor specialişti, pentru selecţia 
permanentă a şeptelulul şi pentru 
îmbunătăţirea structurală a acestuia, 
efectivele planificate nu au fost rea
lizate la toate speciile. Carenţe se
rioase în , activitatea sectorului zoo
tehnic s-au manifestat la cooperati
vele agricole din Aciliu, Alma, Gu
su, Şeica Mare, Şelimbăr, Altîna, 
Biertan,’ Cornăţel, Dîrlos, Ghijasa de 
Sus, Ocna Sibiului, Avrig, Păuca, 
Apoldu de Jos, Bruiu, Chirpăr, Loam- 
neş, Noiştat, Veit, unde va trebui 
schimbată orientarea generală a con
siliilor de conducere asupra zooteh
niei în sensul creşterii prestigiului 
acestei frumoase meserii care este 
creşterea animalelor.

Referatul a menţionat şi unele as
pecte de „inovare“ a retribuirii mun
cii in unele cooperative agricole, 
cum sínt cele din Agnita, Gusu, 
Ludoş, Păuca, Aciliu, Bîrghiş, Şaroş, 
„inovaţii“ străine principiului socia
list de retribuire a muncii şi care 
deci trebuie înlăturate din practica 
anului acesta.

îndeplinirea sarcinilor de produc
ţie pe 1969 cere un efort susţinut 
din partea tuturor cooperatorilor. 
Realizarea unor efective de 50 000 
bovine, din care 25 000 vaci şi ju- 
ninci gestante, 15 000 porcine, 122 000 
ovine, 40 000 păsări sau a unor pro
ducţii totale de 52 800 tone grîu, 
30 000 tone porumb. 85 400 tone car
tofi, 73 000 tone sfeclă de zahăr, 
16 500 tone legume, 4 760 tone fruc
te şi 5 400 tone struguri cere con
centrarea eforturilor cooperatorilor 
pe linia întăririi disciplinei în munca

IN  iNTlMPINAREA alegerilor
PENTRU MAREA ADUNARE NAŢIO

NALĂ Ş l CONSILIILE POPULARE
Manifestări

eultural-
artistice

In cadrul manifestărilor culturale 
ce se desfăşoară în actuala campanie 
electorală pentru alegerea de depu
taţi în Marea Adunare Naţională şi 
consiliile populare, zilnic au loc ac
ţiuni organizate, atît pe plan local 
cît şi de către Consiliul judeţean al 
Frontului Unităţii Socialiste şi Co
misia judeţeană pentru răspîndirea 
cunoştinţelor cultural-ştiinţifice. Pe 
această linie se înscriu şi manifes
tările cultural-artistice ce au avut loc 
duminică 2 februarie în judeţul nos
tru.

Peste 400 de locuitori din Apoldu 
de Jos au audiat expunerea .Marile 
înfăptuiri ale poporului nostru în anii 
socialismului; judeţul Sibiu in cifre 
şi fapte“, susţinută de tov. Simion 
Schorşten, vicepreşedinte al Comite
tului executiv al Consiliului popular 
judeţean provizoriu.

Pe aceeaşi temă a conferenţiat la 
Ludoş tovarăşa Eugenia Balaş, vice
preşedintă a Consiliului judeţean al 
Frontului Unităţii Socialiste. Ambele 
manifestări au fost urmate de pro
grame artistice susţinute de formaţia 
fabricii „Flamura roşie" Sibiu.

Aceeaşi expunere a fost prezen
tată la Tilişca. Peste 300 de locui
tori ai comunei au urmărit apoi pro
gramul artistic, susţinut' de -orches
tra „Cindrelul" a Filarmonicii de stat 
din Sibiu.

Despre „Dezvoltarea continuă a 
democraţiei socialiste" a vorbit în 
faţa locuitorilor comunei Rîul Sadu
lui tovarăşul Visente Boris, inspec
tor la Inspectoratul şcolar judeţean.

Tov. procuror Stoica Manoiache a 
expus în comuna Turnu Roşu tema: 
.Raportul dintre factorul naţional şi 
internaţional în procesul construcţiei 
socialismului".

Manifestări cultural-artistice au mai 
avut loc la Arpaşul de Jos, Iacobeni, 
Gura Rîului şi în alte comune ale 
judeţului.

Oamenii muncii din judeţul nostru, la fel ca întregul popor, au primit 
cu viu interes şi reală satisfacţie Manifestul Frontului Unităţii Socialiste, 
care relevă cu pregnantă marile realizări dobîndite in ultimii ani.

Frontul Unităţii Socialiste se prezintă în alegerile 
de la 2 martie înmănunchind, într-o indestructibilă 
coeziune, Partidul Comunist Român, detaşamentul de 
avangardă al clasei muncitoare, conducătorul încercat 
al societăţii noastre, organizaţiile de masă, profesio
nale şi obşteşti, consiliile oamenilor muncii aparţinînd 
naţionalităţilor conlocuitoare, toate forţele sociale şi 
politice ale ţării. întregul popor, unit prin aceleaşi nă
zuinţe şi interese, este animat de ţelul suprem al con
struirii socialismului şi comunismului, al realizării unei 
înalte civilizaţii materiale şi spirituale în România.

(Din Manifestul Frontului Unităţii Socialiste)

Cetăţeni şi cetătene!
VERIFICA ŢI
dacă a ţi fo s t înscrişi 
in lis te le  de alegători

Conferinfe
In cadrul acţiunilor organizate în 

campania electorală, duminică, la că
minele culturale din Cristian, Turni- 
şor şi Guşteriţa a fost ţinută con
ferinţa „Creşterea continuă a rolu
lui conducător al Partidului Comu
nist Român". In continuare forma
ţiile cultural-artistice ale căminelor 
culturale respective au prezentat 
frumoase programe artistice. In Me
diaş, la fabrica „Tîrnava", profesorul 
Augustin Toma a conferenţiat pe 
aceeaşi temă. De asemenea, în fata 
juriştilor, a cadrelor sanitare şl a 
salariaţilor de la Banca de inves
tiţii Şi Barita Naţională din Mediaş 
a fost tinută conferinţa .Raportul 
dintre factorul naţional şi interna
ţional în procesul construcţiei socia
lismului". Expunerile au fost ascul
tate cu viu interes.

\

Încheierea vizitei preşedintei 
R. S. f. iugoslavia, losip Broz Tito

in tara noastră
TIMIŞOARA — trimişii speciali 

transmit: Duminică seara, tovarăşul 
Iosip Broz Tito, preşedintele Repu
blicii Socialiste Federative Iugosla
via, preşedintele Uniunii Comunişti
lor din Iugoslavia şi persoanele *fi- 
ciale care l-au însoţit au plecat spre 
patrie, după vizita de prietenie în 
ţara noastră, făcută la invitaţia to
varăşului Nicolae Ceauşescu, secre
tarul general al Comitetului Central 
al Partidului Comunist Român, pre
şedintele Consiliului de Stat al Re
publicii Socialiste România.

In gara Timişoara, oaspeţii iugo
slavi au fost conduşi de tovarăşii 
Nicolae Ceauşescu, Ion Gheorghe 
Maurer, Ghivu Stoica, Manea Mă- 
nescu, precum şi de tovarăşii Cor- 
neliu Mănescu, ministrul afacerilor 
externe, Vasile Vlad, şef de secţie 
la G.C. al P.C.R., şi Aurel Mălnăşan, 
ambasadorul Republicii Socialiste 
România la Belgrad.

Erau prezehţi, de asemenea, tova
răşii Mihai Telescu, prim-secretar al 
Comitetului judeţean Timiş al P.G.R.,

preşedintele consiliului popular jude
ţean, conducători al organelor lo
cale de partid şi de stat, sute de 
locuitori ai oraşului.

Pe peronul gării, împodobit cu dra
pele româneşti şi iugoslave, garda 
militară a prezentat onorul. Tova
răşii Iosip Broz Tito şi Nicolae 
Ceauşescu au trecut în revistă gar
da militară. Un grup de pionieri a 
oferit buchete de flori.

La despărţire, tovarăşii Nicolae 
Ceauşescu şi Iosip Broz Tito şi-au 
luat rămas bun cu deosebită cor
dialitate.

Miile de timişoreni aflaţi pe tra
seul de la reşedinţa oaspeţilor pînă 
la gară, precum şi cei prezenţi pe 
peron, au salutat cu multă căldură 
pe conducătorii de partid şi ‘de stat 
români şi iugoslavi.

De la fereastra vagonului, tovară
şul Iosip Broz Tito a răspuns urări
lor de drum bun ale mulţimii.

Pînă Ia punctul de frontieră Sta- 
mora-Moraviţa, tovarăşul Iosip Broz 
Tito şi ceilalţi oaspeţi au fost înso

ţiţi de tovarăşii Emil Bodnaraş, Va
sile Şandru, adjunct al ministrului 
afacerilor externe, Vasile Daju, mem
bru al C.C. al P.C.R., piim-vicepre- 
şedinte al Consiliului popular jude
ţean Timiş, precum si de lakşa Pe- 
trici, ambasadorul R.ij.F. Iugoslavia 
la Bucureşti.

Seara a fost oferită o cină în 
cadrul căreia tovarăşii Nicolae 
Ceauşescu şi losip Broz Tito au 
toastat călduros pentru dezvoltarea 
in continuare a prieteniei dintre ce
le două ţări şi partide.

în cursul dimineţii de duminică, 
tovarăşii Nicolae Ceauşescu şi Ion 
Gheorghe Maurer au invitat pe to
varăşul losip Broz Tito şi pe cei
lalţi .oaspeţi iugoslavi la o partidă 
de vînătoare în judeţul Timiş.

In drum spre terenurile de vînă
toare, oaspeţii iugoslavi şi condu
cătorii de partid şi de stat ai tării 
noastre au fost salutaţi cu deose
bită cordialitate şi prietenie de lo
cuitorii comunelor prin care au tre
cut.

(Agerpres)

COMUNICAT
La invitaţia tovarăşului Nicolae 

Ceauşescu, secretar general al Co- 
mitetului Central al Partidului Co
munist Român, preşedintele Consi
liului de Stat ai Republicii Socia
liste România, tovarăşul Iosip Broz 
Tito, preşedintele Republicii Socia
liste Federative Iugoslavia, preşe
dintele Uniunii Comuniştilor din Iu
goslavia, a făcut o vizită de prie
tenie in Republica Socialistă Româ
nia în zilele de 1—2 februarie 1969.

Preşedintele Iosip Broz Tito a vi
zitat cu acest prilej oraşul Timi
şoara, unde s-a întîlnit cu munci
tori, intelectuali, conducători ai or
ganelor locale de partid şi de stat 
şi a participat la o partidă de vînă
toare, organizată în onoarea sa de 
preşedintele Consiliului de Stat, 
Nicolae Ceauşescu. Oamenii muncii 
din judeţul Timiş au făcut o pri
mire călduroasă înaltului oaspete iu
goslav, ceea ce constituie o expre
sie a prieteniei tradiţionale şi a re
laţiilor frăţeşti dintre popoarele ce
lor două ţări socialiste vecine.

In timpul vizitei au avut loc la 
Timişoara convorbiri între tovarăşii 
Nicolae Ceauşescu, secretar general 
al Comitetului Central al Partidului 
Comunist Român, preşedintele Con
siliului de Stat al Republicii Socia
liste România, şi Iosip Broz Tito, 
preşedintele Republicii Socialiste Fe
derative Iugoslavia, preşedintele 
Uniunii Comuniştilor din Iugoslavia, 
la care au participat:

Din partea română: tovarăşii Ion 
Gheorghe Maurer, membru al Co
mitetului Executiv, al Prezidiului 
Permanent al C.C. al P.C.R., preşe
dintele Consiliului de Miniştri, Emil 
Bodnaraş, membru al Comitetului 
Executiv, al Prezidiului Permanent al 
C.C. al P.C.R., vicepreşedinte al Con
siliului de Stat, Chivu Stoica, mem
bru al Comitetului Executiv, al Pre
zidiului Permanent, secretar al C.C.

al P.C.R., Manea Mănescu, membru 
al Comitetului Executiv, secretar al 
C.C. al P.C.R., preşedintele Consiliu
lui Economic, Corneliu Mănescu, 
membru al C.C. al P.C.R., ministrul 
afacerilor externe, Vasile Vlad, şef 
de secţie la C.C. al P.C.R., Aurel 
Mălnăşan, ambasadorul Republicii 
Socialiste România Ia Belgrad.

Din partea iugoslavă: tovarăşii 
Mialko Todorovici, secretar al Co
mitetului Executiv al C.C. al U.C I., 
Kiro Gligorov, vicepreşedinte al Vé
céi Executive Federale şi membru 
al C.C. al U.C.I., Vladimir Popovici, 
secretar general al preşedintelui re
publicii, membru al Prezidiului C.C. 
al U.C.I., Mişo Pavicevici, secretar 
de stat ad-interim pentru afacerile 
externe, lakşa Petrici, ambasadorul 
R.S.F. Iugoslavia la Bucureşti.

In cursul convorbirilor, care s-au 
desfăşurat într-o atmosferă de prie
tenie, cordialitate şi înţelegere re
ciprocă, a fost efectuat un schimb 
de păreri privind relaţiile bilaterale 
şi probleme actuale ale relaţiilor in
ternaţionale şi mişcării comuniste si 
muncitoreşti, precum şi o informare 
reciprocă asupra construcţiei socia
liste în cele două ţări.

Cei doi preşedinţi au constatat din 
nou, cu deosebită satisfacţie, că re
laţiile de prietenie şi colaborare din
tre Republica Socialistă România şi 
Republica Socialistă Federativă Iu
goslavia, dintre Partidul Comunist 
Român şi Uniunea Comuniştilor din 
Iugoslavia se dezvoltă cu succes în 
toate domeniile în spiritul deplinei 
încrederi, stime şi înţelegeri reci
proce.

Pronunţîndu-se penlru adîncirea 
dezvoltării multilaterale a relaţiilor 
dintre cele două ţări, ei au hotărît 
să se întreprindă noi măsuri penlru 
extinderea colaborării, în special în 
domeniul cooperării industriale teh
nice şi ştiinţifice. Cei doi preşedinţi 
au subliniat că întărirea continuă a

colaborării româno-iugoslave este în 
interesul popoarelor celor două ţări, 
al cauzei socialismului şi progresu
lui şi constituie o contribuţie activă 
la întărirea păcii şi la dezvoltarea 
colaborării internaţionale.

în cursul schimbului de păreri 
privind situaţia actuală internaţio
nală şi din mişcarea comunistă şi 
muncitorească, cei doi preşedinţi au 
constatat identitatea sau apropierea 
punctelor de vedere ale celor două 
partide şi guverne în principalele 
probleme care au făcut obiectul con
vorbirilor.

Cei doi preşedinţi au reafirmat bo- 
tărîrea Republicii Socialiste România 
şi Republicii Socialişti» Federative 
Iugoslavia de a continua eforturile 
pentru apărarea şi întărirea păcii, 
pentru instaurarea unei atmosfere 
de înţelegere şi de largă colaborare 
internaţională, subliniind importanţa 
deosebită pe care o are în acest 
scop respectarea consecventă în re
laţiile dintre toate statele a princi
piilor Cartei O.N.U. şi, în primul 
rînd, a principiilor independenţei, 
suveranităţii, egalităţii depline în 
drepturi şi neamestecului în treburi
le interne. în acest sens cele două 
părţi au acordat o atenţie deosebită 
situaţiei din Europa şi au subliniat 
importanţa activităţii tuturor statelor 
în direcţia promovării unor relaţii 
de bună vecinătate şi colaborare în 
conformitate cu rezoluţia adoptată în 
unanimitate de cea de-a XX-a se
siune a Adunării Generale a O.N.U.

Cei doi preşedinţi au subliniat bo- 
tărîrea celor două partide şi guver
ne de a acţiona şi în viitor în di
recţia dezvoltării relaţiilor de prie
tenie şi colaborare egală în drepturi 
cu ţările socialiste, partidele comu
niste şi muncitoreşti, cu toate for
ţele progresiste şi democratice, ceea 
ce constituie un factor important 
pentru asigurarea păcii şi progresu
lui în lume.

in preajma Conferinţei naţionale a cadrelor didactice

Realizări ş i p e r s p e c t i v e
ale invăţămintului din municipiul

S ib iuConferinţa naţională a cadrelor di
dactice trezeşte un larg ecou în 
rîndurile slujitorilor şcolii din oraşul 
Sibiu şi constituie un prilej potrivit 
de a arunca o privire retrospectivă 
asupra dezvoltării învăţămîntului si- 
bian din ultimii 20 de ani, de a de
sluşi coordonatele noi ale procesului 
continuu de dezvoltare în anii vii-

S L  -

(Continuare In pag. « lll-a)

Duminică, în sala Teatrului de stat din Sibiu, a avut 
loc festivitatea care a deschis seria manifestărilor ce vor 
avea loc în cadrul acţiunii denumită „Protechnica Sibiu

nică în rîndul muncitorilor, tehnicienilor şi inginerilor. 

(Citiţi în pag. a IlI-a rubrica noastră dedicată manifestă-
’69“ — acţiune menită să impulsioneze propaganda teh- rilor care au avut loc duminică şi luni).

tori, pe linia Directivelor G.G. al 
P.G.R. cu privire la dezvoltarea în- 
văţămîntului, a Legii învăţămîntului 
şi Statutului cadrelor didactice, docu
mente de deosebită importanţă, care 
deschid o etapă nouă, superioară în 
istoria învăţămîntului de toate gra
dele din România.

In întreaga sa istorie oraşul Sibiu 
a fost un important centru cultural 
şi şcolar al patriei noastre. Liceul 
nr. 2 şi Liceul „Gheorghe Lazăr" se 
numără printre cele mai vechi şcoli 
medii din ţară, care în activitatea 
lor de mai multe secole au dat mulţi 
oameni de seamă, ale căror nume le 
pomenim cu cinste. în două rînduri 
Sibiul a fost centru universitar, îna
intea multor oraşe ’universitare de 
astăzi.

Cu toate acestea, pînă în anul 1946 
şcolile din oraşul .nostru nu reuşeau 
să cuprindă în învăţămîntul de 4 ani 
toţi copiii de vîrstă şcolară, numă
rul celor care urmau şapte clase era 
redus, în schimb numai în oraşul 
nostru au fost Înregistraţi peste pa
tru mii de analfabeţi. în anul şco
lar 1938 în oraş funcţionau 13 şcoli 
primare cu 1 900 elevi, patru licee 
cu 670 de elevi şi 380 de cadre di
dactice.

Reforma învăţămîntului din 1948 
şi întreg ansamblul de măsuri luate 
de partid şi de stat pentru dezvolta
rea învăţămîntului, generalizarea în- 
văţămîntului de 7, apoi de 8 ani, ri
dică învăţămîntul nostru general pe 
o treaptă nouă, ajungîndu-se în 
mod practic ca toţi copiii de vîrstă 
şcolară din oraşul nostru să fie şco
larizaţi. Astăzi, în cele 21 de şcoli 
generale învaţă peste 13 000 de elevi 
români, germani şi maghiari în limba 
lor maternă, în deplină egalitate de

drepturi. De la o singură şcoală pro
fesională în 1938, astăzi am ajuns la 
10 şcoli profesionale cu peste 7 200 
elevi, care se pregătesc pentru mai 
mult de 30 de mesenii.

învăţămîntul mediu a cunoscut o 
dezvoltare continuă, cele trei licee 
teoretice şcolarizînd în fiecare an 
560—600 de elevi, ceea ce reprezintă 
mai mult de jumătate din numărul 
absolvenţilor de opt clase din oraş. 
Reînfiinţarea liceelor de specialitate 
— şcoli care s-au bucurat de un 
prestigiu deosebit în ţară şi în ora
şul nostru — a mărit şi mai mult 
posibilităţile de cuprindere a absol
venţilor şcolilor generale, cele cinci 
licee ajungînd la 20 de clase de în
ceput cu 800 de elevi. La 1 septem
brie 1969 îşi va deschide poiţiie un 
nou liceu de specialitate: liceul in
dustrial de hidrologie.

în acelaşi ritm s-a dezvoltat şi în- 
văţămîntul preşcolar. Pentru a veni 
în ajutorul familiilor în care ambii 
părinţi sínt în cîmpul muncii, în ul
timii doi ani s-au luat măsuri de 
extindere a grădiniţelor cu orar nor
mal de la 360 de locuri la 700 de 
locuri, acţiune care a costat peste 
un milion de lei.

Spaţiile şcolare au fost sporite prin 
noi construcţii moderne în cartierele 
mărginaşe, .numai în ultimii 8 ani 
construindu-se 5 localuri noi cu 60 
de săli de clasă şi au fost amenajate 
şi extinse încă 3 localuri cu 22 săli 
de clasă. Pentru modernizarea şi ri
dicarea eficienţei învăţământului, un 
accent deosebit s-a pus pe dezvolta
rea laboratoarelor şi bibliotecilor 
şcolare, cheltuindu-se în fiecare an, 
numai penlru învăţămîntul de cul
tură generală, peste o jumătate de 
milion de lei. Manualele şcolare dis-

(Continuare în pag. a lll-a)
CONSTANTIN PILOF 

inspector şef la Inspectoratul 
şcolar municipal Sibiu
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HANDBAL VOLE!

A b sen ţe  ş i c a r e n ţe ! L  Ä
Ne aflăm la cea de-a IV-a etapă a campionatului judeţean, manşa a treia 

şi a „Cupei Sibiului". Consemnăm evoluţia slabă a unor echipe.
Căutăm In sala Armata pe metodistul de resort, sau pe activiştii de la 

C.J.C.F.S. Nu i-am găsit. S-ar putea spune că tovarăşul Gh. Bădeanu, pre
şedintele C.M.E.F.S. Sibiu, a fost prezent, insă In postură de antrenor al 
echipei A.S.A, Efortul şi entuziasmul echipelor din Agnita şi Mediaş nu 
puteau fi asamblate măcar o dată cu prezenţa activistului salariat al 
C.O.E.F.S.Î Credem că d a! Asistenţa medicală a fost şi ea absentă. Sănă
tatea n-are nimic comun cu sportul? .

rr Cupa Sibiului"

Adrian Luca, Aurel Moater şi Gheorghe Marton, trei dintre patina
torii fruntaşi ai secţiei de patinaj viteză a asociaţiei „Aripile viito

rului" a Consiliului municipal al pionierilor
Foto: FR. NUSS

In general, partidele au constituit 
o simplă formalitate pentru echipele 
consacrate. La feminin: Şcoala spor
tivă Sibiu —- Voinţa Sibiu 16—4 
(8—2)i C.S.M.S. I — Tricotajul Ag
nita 24—4 (9—1), iar la masculin, 
Textila Cisnădie — Constructorul Si
biu 42—11 (13—2) şi Independenţa 
Sibiu — Şcoala sportivă Sibiu 24—18 
(10—7) — au fost partide în gene
ral de antrenament.

Campionatul
judeţean

Feminin: C.S.M.S. II — Record Me
diaş 6—0; Voinţa Sibiu — Tricota
jul Agnita (amînat); Sparta Mediaş 
— Steaua roşie Sibiu 37—7 (20—3).

Masculin: Voinţa Agnita —• Voinţa

Sibiu 16—15 (6—7); Independenţa Si
biu — Textila Mediaş 23—7 (9—3)j 
Textila Mediaş — Constructorul Si
biu 19—17 (9—9) şi A.S.A. Sibiu — 
Automecanica Mediaş 19—16 (9—5).

Să ne stăpînim 
nervii!

Este un refren ce se adresează e- 
chipei Independenţa Sibiu. Dorim şi 
vrem să promoveze în divizie, dar 
tovarăşilor Varga, Schuster şi Ernst 
din conducerea secţiei, ca şi jucăto
rilor Schnepp, Scherer şi alţii ne 
permitem să le recomandăm mai pu
tini nervi, mai multă stăpînire de 
sine. Să ştiţi că arbitrii Ziska, Bren
ner, Sehuschninger, Reissner şi alţii 
cunosc bine regulamentul.

Să sperăm că la viitoarele con
fruntări, cel de mai sus se vor pre
zenta cu totul altfel.

EUG. MUNTEANU coresp.

£OTBAL La p r im u l a m ic a l

„Banca 
de sînge ( (

La Amsterdam, din iniţiativa 
Laboratorului central de transfu
zie al societăţii olandeze de Cruce 
Roşie, se înfiinţează o „bancă de 
sînge" menită să aprovizioneze 
spitalele şi punctele medicale cu 
sînge. La înfiinţarea „băncii de 
sînge" participă 15 ţări europene.

Intr-un viitor apropiat, colabo
ratorii instituţiilor medicale din 
ţările membre ale „băncii de sîn
ge“ nu vor trebui decît să tele
foneze la Amsterdam pentru ca 
să li se aducă imediat oi avionul 
sîngele rar de care au nevoie.

Case din ma
terial plastic

Compania „Royal Dutch Shell" 
a construit la Delft (Olanda) două 
case. Ambele case sínt construite 
în ce% măi mare parte din mate
rial plastic.

Una este locuită şi chiriaşul 
prezintă rapoarte periodice; cea
laltă este folosită ca laborator 
pentru a efectua teste fonice şi 
de izolare termică.

Casele sínt construite în jurul 
unui cadru de oţel cu panouri de 
pereţi exteriori sendviş, executaţi 
din azbociment cu un miez de 
uretan, finisaţi cu un nisip colo
rat care conţine un adeziv epoxi- 
dic.

Numai camerele de servlci — 
bucătăria şi baia — sínt fixate de 
planul de ansamblu. Restul poate 
fi schimbat .după , dorinţă. Ace
leaşi elemente de pereţi exteriori 
şi interiori Vor fi folosite şi la 
construirea la Delft a unui nou 
laborator cu mai multe etaje.

După ce a susţinut două întîlniri 
„în familie", C.S.M. Sibiu a organi
zat duminică primul joc de verifi
care în compania echipei de divizia 
G Metalul Copşa Mică. Programată 
iniţial pe terenul Voinţa (cu cîmpul 
de joc „de parcă l-au rîmat porcii" 
•— cum zicea un spectator) partida 
a fost transferată pe terenul Elec
trica. Aceasta i-a nemulţumit pe cei 
care au vrut să-şi vadă echipa favo
rită (circa 400 de spectatori), din 
care doar unii s-au deplasat la tere
nul Electrica. Şi cîmpul de joc de 
aici s-a prezentat îngheţat, cu deni
velări, lucru care a pus la încercare 
pe jucătorii care au evoluat.

Formaţia din Copşa Mică a con
stituit un bun partener de joc pen
tru divizionara B. Cele două echipe 
s-au dovedit destul de bine pregă
tite fizic. A ieşit însă în evidenţă 
jocul la întîmplare practicat de linia 
de atac, ceea ce a dus la ratarea, 
şi de o parte şi de alta, a numeroase 
ocazii favorabile. Semnalăm această 
carenţă pentru ca la pregătiri să se 
insiste asupra compartimentelor ofen
sive.

Iată formaţia folosită: Coman — 
Zaharia, David, Rätscher (Nistor), 
Lazăr (Mihai) — Chiran (Laufceac),

Flichiş ■— Schwartz, Unguroiu, Dinu, 
Creţu (Kiss).

Scorul final a fost 1—1 prin golu
rile înscrise în repriza secundă de 
Ţinea pentru oaspeţi şi respectiv de 
Laufceac.

In continuarea pregătirilor, în a- 
ceastă săptămînă C.S.M.S. mai sus
ţine două jocuri de verificare. 
Miercuri la Braşov cu Steagul roşu, 
iar duminică revanşa cu Metalul la 
Copşa Mică.

BOX

Campionii M ediaşulu i

Cele două partide ale băieţilor, 
disputate duminică în localitate, s-au 
încheiat la acelaşi scor (3—1) în fa
voarea oaspeţilor. Dacă în întîlnlrea 
dintre Grupul şcolar chimie Copşa 
Mică şi Şcoala sportivă Cluj era 
de aşteptat înfrîngerea „gazdelor", 
în cea dintre şcolile din Sibiu şi 
Braşov se sconta pe victoria echi
pei locale. Datorită însă faptului că 
sibienii au intrat înfumuraţi, siguri 
de victorie, au trebuit să cedeze pî- 
nă la urmă. Practic, prin acest eşec, . 
sibienii au ieşit din cursa pentru 
ocuparea locului fruntaş în serie şl 
deci calificarea pentru finală.

In schimb, elevele de la Şcoala 
sportivă Sibiu au obţinut o victorie 
comodă 3—0 (3; 5 şi 7) In faţa for
maţiei Liceului nr. 2 din Făgăraş.

M. LUPUŢIU coresp.

SCHI

99Cupa
m e t a l u r g i s t u l 66

Amînat cu o săptămînă, din cau
za lipsei de zăpadă, concursul de 
schi, dotat cu „Cupa metalurgistul", 
organizat duminică de Consiliul ju
deţean al sindicatelor Sibiu în cola
borare cu comisia judeţeană de spe
cialitate, pe pîrtia Onceşti din Păl
tiniş s-a bucurat de o participare 
destul de numeroasă, 61 concurenţi 
din 15 asociaţii sportive din munici
piile Sibiu, Mediaş şi din oraşul Cts- 

4  nădle, întrecerile s-au desfăşurat la 
probele de slalom special.

Iată ocupanţii primului loc pe ca
tegorii: seniori — Horst Hannich 
(Metalurgica) 1'58"4; senioare •— 
Edith Wermescher (Independenţa) 
4'06"4; juniori mari — Herberth Elfi 
(Voinţa Sibiu) 2'35"4 şi Werner 
Ernst (Voinţa Sibiu) 2T4"9; juniori 
mici — Hermann Sehenn (Liceul nr. 
2 Sibiu) 2'29"7 şi Artemis Crăciu- 
nescu (Liceul nr. 2 Sibiu) 5'10"0; co
pii — Karel Jikeli (Metalurgica) 
1'05"6 şi Maia Heitz (Şcoala genera
lă nr. 14) 1'36"3.

ILÎE IONESCU coresp.

De curînd, la Mediaş s-a organizat 
o gală de box în cadrul campiona
tului republican, faza municipală. 
Gala, organizată de secţia de box a 
A.S. Gaz metan, a avut drept scop 
stabilirea campionilor municipali pe 
categorii. Cîştigătorilor li s-au înmî- 
nat diplome din partea GW.H.F.S. 
Mediaş. In ,urma ţezultaţelor_ obţinu
te, următorii boxeri vor participa la 
faza judeţeană: juniori mici şi mari, 
categoria semimuscă — Juchi Stamp 
şi respectiv Tiberiu Sîlaghi; seniori, 
categoria muscă — Gheorghe Tală; 
juniori mici, categoria muscă — Va
sile Roşea; seniori, categoria cocoş —

loan Moldovan; juniori mari, catego
ria cocoş — Ilie Tinţişan; seniori, 
categoria pană •— Vasile Rusu; ju
niori mici şi mari, categoria semi- 
uşoară — Cornel Birtolon şi Mânoîe 
Felea; seniori, categoria semiuşoară 
— Titus Radu; seniori, categoria 

-uşoară ** Constantin FaeaÜiif.,jugigri; 
mari, categoria uşoară — Romulus 
PinteäT juniori mici şi mari, "catego
ria seruimijlocie — Mihai Albişteanu 
şi Alexandru Fărcaş; juniori mari, 
categoria mijlocie mică — Ilarion 
Banu şi seniori, categoria mijlocie 
mare — Eduard Stadler.

Z. RÎŞNOVEANU coresp.

„Săniufa de argint"
Pe pîrtia din dealul Guşteriţel— 

Sibiu a avut loc întrecerea munici
pală a competiţiei rezervată elevi
lor din licee şi şcoli profesionale, 
dotată cu „Săniuţa de argint".

Cei 50 concurenţi de la Liceul e- 
conomic, şcolile M.I.U., de construc
ţii şi C.F.R. au luptat cu ardoare 
pentru locul I, care le dă dreptul 
să participe la faza judeţeană-ce va 
avea loc duminică, 9 februarie, la 
Păltiniş.

Ciştigătorii probei de 200 m (în 
2 manşe): Dan Dănilă (Şcoala con
strucţii) — 53"7 şi Ana Curechian 
(Şcoala kl.I.U.) — 47"8.

„Luna cărţii la sateI ' j

U

Sub egida Comite
tului judeţean pentru 
cultură şi artă la 1 fe
bruarie a.c. a început 
tradiţionala „Lună a 
cărţii Ia sale" în toa
te localităţile rurale 
şi centrele forestiere 
din judeţ.

Librăriile coopera
tiste comunale şi să
teşti, cu concursul de
taşamentelor de pio
nieri, al organizaţiilor 
de masă, al şcolilor 
şi căminelor culturale, 
au organizat acţiuni 
vizînd intensiiicarea 
difuzării cărţii în ma

sa populaţiei ruraie.
In cadrul „Lunii 

cărţii la sate", parte 
integrantă a operei de 
culturalizare a mase
lor, se vor folosi, in 
mod organizat diver
se iorme de popula
rizare a cărţii: vitri
ne şi expoziţii tema
tice, colţuri ale nou
tăţilor în toate libră
riile cooperatiste din 
comune şi sate, şeză
tori culturale şi spec
tacole artistice etc. 
La căminele culturale 
se vor face expuneri, 
recenzii şi prezentări 
ale cărţilor din fon

dul bibliotecilor loca
le, a broşurilor agro
silvice şl de litera
tură politică şi bele
tristică. Se vor orga
niza, de asemenea, 
concursuri cu teme 
ca: „Viaţa satului
contemporan oglindi
tă in literatură", „Din 
trecutul de luptă al 
poporului" ele., cons
fătuiri ale biblioteca
rilor şi librarilor cu 
cititorii; întilniri cu 
scriitori sibieni la Ag
nita, Dumbrăveni, No- 
crich, Birghiş, Tălmă- 
cel, Apoldu de Jos, 
Şeica Mare, Bazna,

Cristian şi Slimnic.
La Miercurea Si

biului, Sălişte, Tălma- 
ciu se organizează ex- 
poziţii alo °ărţli de 
beletristică, îinţif ică 
şi politică.

Detaşamentele pio
niereşti din şcoli vor 
organiza seri de bas
me şi lectură, recen
zii şi discuţii pe mar
ginea operelor citite, 
concursuri „Cartea 
mea dragă", acţiuni de 
dotare a bibliotecilor 
şcolare cu cărţile ce
le mai noi, vizite în 
grup la librării îm
preună cu cadrele di

dactice, concursuri 
ghicitoare etc.

In centrele forestie
re vor li popularizate 
prin standuri şi expo
ziţii cărţile beletris
tice şi tehnice de spe
cialitate.

„Luna cărţii la sa
te", intrată în tradi
ţia mişcării culturale 
din ţara noastră, se 
desfăşoară pe baza 
unui plan cuprinzînd 
totaliiatea manifestă
rilor cu acest scop 
din comune şi sate, 
şcoli, cămine cultura
le şi • centre fores
tiere. D. S.

Muzică populară: 5,05; 10,30; 12,30; 
16,10; 18,05; 19,30 (programul I);
6,45; 7,45; 11,15; 14,10; 17,30; 18,45; 
20,30 (programul II).

TIMPUL
Soarele răsare la 7 h şi 31 m şi 

pune la 17 h şi 29 m. Vreme insta- 
ilă cu cerul mai mult acoperit. Tem- 
iorar vor cădea precipitaţii sub for- 
iă de ploaie, la începutul interva- 
ului şi sub formă de lapoviţă şi nin- 
oare la sfârşitul intervalului. Vîntul 
a sufla potrivit din sectorul nord- 
estic. Minimele vor Ii cuprinse in
ie minus 6 şi minus 2 grade, iar 
naxlmele vor oscila între zero şi 4 
jrade. Dimineaţa ceaţă locală.

CISNĂDIE: POPULAR; Apă cura
tivă (orele 11,00; 14,00; 16,00; 18,00 
şi 20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE:
Vulturii zboară devreme (orele 18,00 
şi 20,00).

BAZNA BĂI: Tarzan, omul mai
muţă (orele 17,00 şi 19,00).

OCNA SIBIULUI: Satul plutitor
(orele 17,00'şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST: 
Copiii mării (orele 17,00 şi 19,00).

TELEVIZIUNE

CINEMA
SIBIU: PACEA: Pantoful cenuşă- 

resei (orele 9,00; 11,00; 13,30; 16,00; 
18,30; 21,00); ARTA: Cuţitul in apă 
(orele 10,00; 12,00; 14,30; 16,30; 18,30; 
20,30); TINERETULUI: Mica romanţă 
de vară (orele 10,00; 12,00; 14 30; 
16,30; 18,30; 20,30); INDEPENDENŢA: 
Ultimul voievod (orele 11,00; 14 30; 
10,30; 18,30; 20,30).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Expresul 
colonelulu. Von Ryan (orele 1400; 
16,30; 19,00; 21,15); TINERETULUI:
Winnetou s. III (orele 10,00; 16,30; 
18,30, 20.30), UNIREA. Aventurierii 
(erele 16,00; 18,00 şi 20,00,

AGNITA: 3 MAI: ŞaP‘e oamen|
da aur (orele 10,00; 16,00; 18,00 şi
20,00).

Actrita Andrea Cunderliková în 
filmul Mica romanţă de vară

Buletine de ştiri: 5,00; 5,30; 6,00; 
6,30; 9,00; 11,00; 13,00; 15,00; 20,00; 
24,00; 1,00; 2,00 şi 4,00 (progra
mul I); 6,05; 7,30; 10,00; 12,00; 14,00; 
18,00; 19,00; 21,00; 23,00; 0,55 (pro
gramul II).

Radiojurnale: 7,00; 8,00; 16,00;
18,30; 22,00 (programul I); 17,00 (pro
gramul II).

Emisiuni literare: 8,25 — Mcmţgnt 
poetic. Versuri de Costache Conachi; 
9,30 Rampa; 15,15 — Ţării, inima 
şl versul; 20,30 — Mioriţa; 22,40 — 
Moment poetic. Versuri de V. Ni- 
colescu (programul I); 10,30 — Roza 
vuiturilor. „Cu căpitanul Uragan pe 
marile fluvii ale lumii"; 21,40 — E- 
misiune literară (programul II).

Teatru radiofonic: Teatru serial: 
20,05 Dona Alba de Gib Mihăiescu 
(programul I).

Muzică simionică: 9,50; 11,05; 14,30; 
19,50; 21,30; 22,45; 23,45 (progra
mul I); 7,10; 8,25; 8,41; 10,05; 10.55; 
11,40; 12,15; 13,00; 16,15; 16,25; 17,45; 
19,05; 19,55; 21,05; 22,00; 22,40; 23,07; 
0,07—1,00 (programul II).

Muzică uşoară şi de jazz: 6,05; 
8,30; li,15, 12,00; 13,20; 15,05; 17,00; 
17,30; • 19,00; 20,25; 22,20; 23,00; 0,05 
—5,00 (programul I); 6,10; 7,37; 9,30; 
14,35; 16,00; 17,10; 18,30; 20,50; 23,50 
(programul II).

17.30 Telex TV.
17,35 Consultaţii la matematică 

(clasa a VIII-a).
18,05 Limba engleză. Lecţia 45.
18.30 Pentru copil. Micii meşteri 

mari.
19.00 Telejurnalul de seară.
19.30 2 Martie 1969, Din carnetul 

scriitorului.
19.45 Tele-Universitatea. Istoria 

civilizaţiilor.
20,15 Seară de teatru: „Petru Rareş" 

de Horia Lovlnescu.
22.45 Telejurnalul de noapte.
23.00 închiderea emisiunii.

CONCERTE
Filarmonica de stat din Sibiu va 

susţine, la Teatrul de stat din loca
litate, ora 20,30, un concert simfonic 
dirijat de Constantin Ţurcanu din 
Bucureşti. Solist vioară, Mihai Con- 
stantinescu.

MUZEE
Muzeul Brukenthai, Muzeul muni

cipal Mediaş şi Muzeul orăşenesc 
Agnita. Program de vizitare: orele 
11—17.'

HüUíUieiBiúii ptii uiuv
Firma „Standard Telephone and 

Cabies-, liilaia din Anglia a com
paniei „International Telephone and 
Telegraph“, a proiectat un rádióte
lefon portativ cu gabaritul de 
9X7, 25x2 ţoii şi greutatea de 5 
livre. Puterea de ieşire a emiţăto
rului acestui radiotelefon este de 
5—7 W, ceea ce permite acoperirea 
unei distanţe de 20 mile prin folo
sirea unei antene portabile avînd 
înălţimea de 6 ţoii, sau a unei an
tene staţionare cu amplificarea de 
10 db. Radiotelefonul se fabrică în 
variante cu 1, 3 şi 5 canale.

Receptorul este ' prevăzut cu un 
singur tranzistor, plasat înaintea e- 
tajului de joasă frecvenţă, iar toate 
etajele amplificatorului de frecven
ţă intermediară sínt executate cu 
trei circuite integrate ale firmei 
„Radio Corporation of America“. 
Reglarea receptorului se face cu 
ajutorul bobinelor în spirală. Radio
telefonul funcţionează pe frecvenţe 
cuprinse între 450 şi 470 MHz. Frec
venţa receptorului şi emiţătorului se 
stabilizează cu cristale de cuarţ.

Cum se ajunge 
la 100 de ani

Hamburg (DaD) — Recent a mu
rit cel mai bătrîn cetăţean al Re
publicii Federale a Germaniei, ţă
ranul Johann Woest din Alfstedt, în 
vîrstă de 108 ani. întrebat de nenu
mărate ori In cursul ultimilor ani 
despre secretul longevităţii sale, ţă
ranul a răspuns simplu: „Am fost 
întotdeauna activ, întotdeauna în 
mişcare“. Pînă la urmă, moşneagul 
din nordul Germaniei spărgea cel 
puţin două fire pe zi lemne. La cea 
de a o suta aniversare a lăcut un 
marş pînă în satul său natal Lahn- 
stedt, la 20 de kilometri, iar în ziua 
următoare s-a urcat pentru prima 
oară în viaţă într-un avion sport 
pentru a-şi privi patria şi .de sus. 
A fost un om modest, tăcut, mic de 
statură, rezistent şi perseverent. Pînă 
la vîrsta de 105 ani şi-a lucrat ogo
rul, după aceea însă, numai în curtea 
gospodăriei. Programul său zilnic se 
desfăşura după un orar precis: apre
cia mincarea simplă dar gustoasă, 
nu bea decît de sărbători dar de 
pipa lui lungă s-a despărţit abia în 
ceasul morţii. Rezultatul: campionul 
longevităţii Woest a constituit o do
vadă grăitoare a justeţei terapiei 
moderne de mişcare şi o contrado- 
vadă tot atît de peremptorie a afir
maţiei că fumatul scurtează viaţa.

întreprinderea pentru raţionalizarea şi 
modernizarea instalaţiilor energetice

subunitatea Sibiu str. Uzinei nr. 7
angajează de urgenţă:

— ceasornicari pentru laboratorul de reparaţii aparate de 
măsură şi control.

informaţii suplimentare la resortul personal, telefon: 1 46 44.

J. B. C. Păltiniş Sibiu
str. Tribunei nr. 1 — telefon 1 10 80 

angajează urgent:
— cabanier — mandatar pentru cabana Ciupari
— bucătari şi pompier permanent pentru staţiunea 

Păltiniş
Informaţii suplimentare la sediul întreprinderii

întreprinderea

INDUSTRIAL. _____

MUNICIPALA H H H I
S I B I U

S& . M Xogaăuceauu. 1.
M f i x c :  A v i ? /

• p r o d u c e  ş i o p e r a ;
•  Balamale foarfecă pentru mobilă •Bidoane din aluminiu de 
25 l pentru lapte •  Butoi oglinzi •  Bănci şcolare reglabile 
•Coşuri pentru gunoi vopsite de 50 şi 100 1 •  Cazane de rufe 
semiftmb. •  Capace din fontă de 55, 160, 180 kg. •  Dulapuri 
metal, pentru vestiare şi arhive •  Distanţiere pentru ferestre 
(pufere) »Etajere pentru chiuvete din aluminiu •  Etajere pentru 
chiuvete din sîrma nichelate •  Jghiaburi şi burlane din t.z.
•  Mînere cu şilduri din aluminiu •  Minere închizători ferestre 
f. broscuţă •  Prese pentru cartofi •  Rozete nichelate pentru 
mobilă ® Roabe metalice •  Suport prosop cu 1 şi 2 braţe din 
p.v.c. •  Scaune pentru cinematograf •  Tomberoane pentru 
gunoi © Tomberoane cu cupă pentru construcţie « Vergele şi 
accesorii pentru creinoanc semiîngropate •  Zăvoare pentru 
mobilă de 70 şi 90 mm. •  Balamale duble.
Executăm turnări din fontă, aluminiu şi bronz.
Executăm mobilier metalic, binale metalice şi construcţii m eta
lice pe bază de comandă cu materialul nostru şi al clientului.

Fabrica „Amylon" Sibiu
din str. Abatorului, nr. 12,

livrează borhot din cartofi la liber, orice Cantitate, 
în trim. T1969.

. Ridicarea borhotului se face zilnic, între orele 7—15.

FUnUftA ROŞIE
s i b i u

F L A R O
f /A o d u c e  ■

I ART!COLE DE BIROU 
I S T I L O U R I  
J P  I R U R I  '

I CREIOANE MECANICE 
\ A g r a t e  d e  b i r o u  
I P I O N E Z E  
\ P E N l T E  DESCRIS

FLARO
v a  o f e / t a :

STILOURI m ercur, a/cor, 
vega  $, veqct c , m m o n  
P I X U R I  c u a te r , p a s t  c, 
bicolor, sco/ar.

întreprinderea industrială 
a municipiului Sibiu „ A n te i1*

strada M. Kogălniceanu nr. 1
repară autoturisme, autocamioane şi motociclete de toate tipu
rile, în termen scurt, de calitate şi la preţuri convenabile, atît 

pentru sectorul socialist cît şi pentru particulari.

Mulţumim şi pe această cale tuturor celor care au luat parle prii, prezent, 
lor sau flori la marea noastră durere prin pierderea scumpei noastre Lucii 
Moldovan născută Dragomir. îndurerata familie.
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M anifestările de duminica
Festivitatea

Duminică, 2 februarie, or* 9.00. 
Sala Teatrului de stat, într-o ţinută 
da sărbătoare, era plină de cadre de 
ingineri, tehnicieni, economişti din 
întreprinderile judeţului, de oameni 
de ştiinţă din tara noastră, întruniţi 
aci pentru a declanşa acţiunea „Pro- 
technica '69“.

In cuvintul de deschidere, tovară
şul Constantin Bota, preşedintele 
Consiliului judeţean al sindicalelor, 

ja, spus: „Inorpînd de astăzi Sibiul 
găzduieşte manifestările concepute in 
cadrul acţiunii „Protechnica '69“. Este 
o cinste pentru noi că ni s-a acor
dat Încrederea de către Consiliul 
Central al U.G.S.R. şt Comitetul ju
deţean de partid, pentru a organiza 
in judeţul Sibiu o asemenea acţiune. 
Manifestările la care vom participa 
de astăzi pînă ,în 9 februarie vor ti 
realizate eu contribuţia valoroasă a 
unui mare număr de oameni de ştiin
ţă şi specialişti din Bucureşti, Iaşi, 
Cluj, Ploieşti, Braşov, care au răs
puns cu multă amabilitate invitaţiei 
de a fi prezenţi In mijlocul nostru, 
pentru a ne împărtăşi din nesecatul 
izvor al ştiinţei şi tehnicii".

tn continuare tovarăşul Richard 
Winter, prim-secretar al Comitetului 
judeţean Sibiu al P.C.R., a adresat 
din partea Biroului Comitetului ju
deţean de partid, un salut cordial 
participanţilor la „Protechnica '69‘. 
„Organizarea acestei acţiuni — a 
spus vorbitorul — se înscrie în pre
ocupările generale ale judeţului nos
tru de a da viată programului ela
borat de Congresul al IX-lea al par
tidului şi Conferinţa Naţională, de 
ridicare pe o treaptă superioară a 
operei de desăvîrşire a construcţiei 
socialiste in patria noastră". Princi
pala condiţie a valorificării cu maxi
mum de randament a potenţialului 
tehnico-economic este promovarea pe 
scară largă, în toate ramurile eco- 
nomiei. a cuceririlor ştiinţei moder
ne, perfecţionarea organizării pro
ducţiei şi a muncii. Acţiunea „Pro
technica ’69" are ca scop generaliza
rea experienţei bune acumulate de 
către uzinele şi instituţiile noastre 
în decursul anilor, care, valorificînd 
gîndirea oamenilor de ştlintă din în- 
Vătămîntul superior şi din diferitele 
institute din ţară vor duce la îm
bogăţirea cunoştinţelor tehnice ale 
oamenilor muncii, ajutîndu-i să con
tribuie din plin la traducerea în 
viată a politicii partidului privind 
dezvoltarea continuă a progresului 
tehnic".

A fost, apot, adresat un salut di* 
partea Biroului Consiliului Central 
al U.G.S.R. prin persoana tovarăşei 
inginer Larisa Munteanu.

Cuvinte de caldă apreciere la a- 
dresa organelor locale de partid, sin
dicale, a oamenilor muncii din jude
ţul nostru au fost rostite de preşe
dintele Consiliului Naţional al Ingi
nerilor si Tehnicienilor, profesorul 
universitar, inginer Constantin Din- 
culescu. Scoţind în evidentă faptul 
că organizarea, pentru prima oară în 
tara noastră, la Sibiu, a unei ase
menea acţiuni nu este intîmplătoare, 
că ea continuă o serie de initiative 
locale, vorbitorul spunea: „Este mo
mentul să amintim că prima sesiune 
tehnico-ştiintifică in întreprinderi a 
avut loc în 1953 la uzina „Indepen
denta", iar primul lectorat tehnic 
pentru ingineri şi tehnicieni a fost 
organizat, de asemenea, la Sibiu, de 
către Consiliul municipal al sindica
telor, in 1962".

Vorbitorul a relevat apoi faptul că 
propaganda tehnică in judeţul nos
tru- nu a fost o activitate de conjunc
tură si nu s-a limitat numai la ini
tiative, ci a constituit o preocupare 
majoră si permanentă, care s-a mate
rializat, în decursul anilor, !n sus
ţinute Si variate acţiuni de răspân
dire largă a cunoştinţelor si realiză
rilor ştiinţei şi tehnicii moderne.

„Din cuprinsul manifestărilor orga
nizate cu prilejul „Protechnica ’69“ 
— a spus in continuare profesorul 
universitar C. Dinculescu înregis
trez ca un fapt caracteristic parti
ciparea cu Teferate şi comunicări cu- 
pnnzind rezultatele cercetării ştiin
ţifice şi a muncii inovatoare din în
treprinderile si uzinele judeţului Si
biu, a unui număr mare de ingineri, 
tehnicieni şi maiştri. Aceasta dove
deşte dezvoltarea pozitivă pe care a 
luat-o activitatea de cercetare şi de 
inovaţii in ultimii ani".

După deschiderea oficială a acţiu
nii „Protechnica ’69", 3 urmat primul 
simpozion cu tema „Cuceriri^ ale 
ştiinţei şi tehnicii contemporane", în 
cadrul căruia au conferenţiat profe
sorul universitar Cornel Penescu —- 
membru corespondent al Academiei 
R.S.R , secretar general al Asociaţiei 
oamenilor de ştiinţă din România 
si academicianul profesor Eugen Ma- 
covschi.

In continuare, participanţii la ma
nifestările „Protechnica ’69" au asis
tat la deschiderea oficială a expozi
ţiei industriale a judeţului, organi
zată in saloanele Casei armatei din 
Sibiu.

Expuneri de înaltă ţinută 
ştiinţifică

In cadrul simpozionului pe tema 
.Cercetări ale ştiinţei şl tehnicii
contemporane”, care a avut loc du
minică, profesorul Cornel Penescu,
membru corespondent al Academiei
Republicii Socialiste România, secre
tar general al Asociaţiei oamenilor 
de ştlintă din România, într-o cap
tivantă şi documentată expunere, a 
vorbit despre intrarea explozivă a 
ştiinţei in diferitele domenii ale pro
ducţiei bunurilor materiale.

Enumerînd cîteva din descoperirile 
ştiinţifice postbelice, profesorul Cor
nel Penescu a subliniat rolul pe care 
l-a avut radarul în schimbarea fun
damentală a conceptelor despre co
municaţii, amintind apoi electronica, 
energia atomică, descoperiri care a-

duo de pe acum imense ameliorări 
In viaţa oamenilor.

In cadrul aceleiaşi teme, academi
cianul profesor universitar Eugen 
MacoVschi a vorbit despre acumulă
rile cercetării ştiinţifice bazate pe 
principiile materialismului dialectic, 
in domeniul biochimici, relevind ne
cesitatea legăturii indisolubile .între 
cercetare şi practică, opţiunile şi 
priorităţile acestei ramuri ştiinţifice 
în sprijinul activităţilor practice.

Ambele expuneri, de înaltă tinută 
ştiinţifică şi considerabilă valoare 
practică, au fost ascultate Cu mare 
interes de cei peste 500 de ingi
neri, tehnicieni şi cercetători din e- 
conomia judeţului Sibiu, fiind răsplă
tite cu entuziaste aplauze.

Deschiderea expoziţiei 
industriale a judeţului

La ora J2,30 s-a deschis, in clă
direa Casei armatei, „Expoziţia de 
produse industriale a judeţului Si-
biu”. La deschidere au fost prezenţi 
conducători ai organizaţiilor de par
tid şi de stat judeţene, reprezentanţi 
ai Uniunii Generale a Sindicatelor, 
oameni de ştiinţă invitaţi la „Pro- 
technica ’69“, ingineri, economişti şi 
tehnicieni din întreprinderile indus
triale ale judeţului.

în cuvintul inaugural, tovarăşul 
loan . Ungur, secretar al Comitetului 
judeţean Sibiu al P.C.R, a spus: 
„Deschidem astăzi prima expoziţie 
de acest gen, creind astfel încă un 
priTej de popularizare a realizărilor 
oamenilor muncii din judeţ. Succe
sele obţinute în domeniul industriei,

ca şi cele din alte compartimente 
de activitate pot fi înscrise cu mîn- 
drie în tabloul general al înfăptuiri
lor poporului nostru.

Prezenta expoziţie constituie, în 
felul ei, nu numai un puternic miiloc 
de propagandă tehnică, prin releva
rea sintetică a diversităţii producţiei 
şi a celor mai recente cuceriri ale 
industriei judeţului, dar şi un act 
mobilizator pentru noi înfăptuiri".

în continuare, un mare număr de 
oameni ai muncii s-au perindat prin 
faţa standurilor cu exponate, expri- 
mindu-şi, verbal sau în scris (în 
cartea expoziţiei), impresii, aprecieri 
deosebit de favorabile la adresa ro
tativelor de muncă din întreprin
derile judeţului.

In fotografie: Aspect din expoziţia de produse industriale a judeţului Sibiu

S p e c t a c o l  d e  g a lă
După masă, la ora 17,00, tn sala 

clubului „Independenta", în cinstea 
participanţilor la „Protechnica ’69" 
a fost prezentat un spectacol de 
gală.

Ca şi altă dată, frumuseţea jocului 
popular specific acestor meleaguri 
şi-a găsit expresia revelatoare, ma
rea vlgurozltate şi prospeţime în 
virtuoşii interpreţi ai ansamblului 
de dansuri de la uzina „Automecani- 
ca" Sibiu.

Taraful clubului „Independenţa", 
orchestra de muzică uşoară „Solaris"

şi cinfăreţil amatori care au evoluat 
în acest spectacol au făcut, dovada 
unor multiple calităţi interpretative, 
puse in valoare şi prin buna tor 
pregătire artistică. Subliniem, de a- 
semenea, comportarea frumoasă a 
formaţiei de dansuri populare ger
mane a căminului cultural din Cris
tian.

întregul spectacol s-a bucurat de 
mult succes, artiştii amatori fiind 
răsplătiţi, cu generozitate, prin vii 
aplauze din partea asistentei.

Manifestările de luni
In sala clubului „7 Noiembrie" din 

Sibiu a avut loc simpozionul cu tema 
„Perfecţionarea şi organizarea acti
vităţii de conducere a întreprinderi
lor şi utilizarea sistemului informa
tional".

Referatul susţinut de inginerul Ni- 
colac Rădoi, de la uzina „Indepen
denta" privind „Structura organiza
torică si relaţiile din cadrul ei" a 
abordat probleme de organizare 
ştiinţifică a conducerii întreprinderi
lor.

Nicolae Părăianu, director adjunct 
al fabricii „Flamura roşie" Sibiu, vor
bind despre sistemul informational şi 
utilizarea lui în conducerea Între
prinderii, a relatat aspecte pe aceas
tă linie din unitatea în care lucrea
ză, oprindu-se în special la demons
trarea prin grafice a modului de pla
nificare şi urmărire a sarcinilor zil
nice.

Ultimul referat al simpozionului a 
fost consacrat problemelor de „Pro
gramare operativă a producţiei şi 
sistemului de informaţii aferent a- 
cesteia", susţinut de inginerul Ilie 
Constantin, de la „Automecanica" 
Sibiu. Acesta a subliniat rezultatele 
concrete obţinute în producţie prin 
folosirea acestei metode.

Al doilea simpozion al zilei, tinut 
în Casa albastră a Muzeului Bru- 
kenthal, a fost axat pe „Noutăţi în 
tehnica pielăriei". Cele trei referate 
susţinute de dr. ing. Gheorghe Chi-

rită, ing. doctorant Dumitru Chisă- 
lită de la Institutul politehnic Iaşi şi 
ing. Wilhelm Hell de la Direcţia ge
nerală pielărie şi încălţăminte M.I.U., 
au dezbătut probleme privind meto
dele moderne de tăbăclrei utiliza
rea sărurilor de zinconiu în industria 
de pielărie, precum şi chestiuni le
gate de tăbăcirea combinată cu dial- 
dehide.

In municipiul Mediaş, interesanta 
consfătuire cu inovatorii, cit şi ex
poziţia cu această temă au relevat 
preocupările deosebite ale colective
lor de muncă din întreprinderile me, 
dieşene pentru perfecţionarea con
tinuă a proceselor de producţie, a 
găsirii celor mai eficiente căi de ri
dicare a tehnicităţii şi a parametri
lor calitativi ai produselor.

Participarea la respectivele acţiu
ni a şefului Inspectoratului de con
trol al Oficiului de stat pentru in
venţii, Dumitru Zaharia şi a ingine
rului Dumitru Suciri, şefui cabinetu
lui tehnic din Direcţia Generală Gaz 
Metan a subliniat prestigiul de care 
se bucură mişcarea de inovaţii în 
contextul general al preocupărilor 
pentru introducerea ştiinţei în pro
ducţie.

Seara, la clubul „1. L. Caragiale" 
pentru participanţii la „Protechnica 
’69", a fost prezentat un frumos spec
tacol artistic susţinut de artiştii a- 
matori din întreprinderile municintu- 
lui Mediaş.

metri pătraţi de vară
In zilele acestea, cînd mercurul 

termometrelor a coborlt destul de 
des sub 15°, este fiiesc să-ţi a- 
uiinteşti de iunie, iulie sau au
gust, zilele însorite de baie cînd 
la ştrand, pe malurile Cibinului
— ca să nu mai vorbim de Ocna
— Iţi faci cu greu loc. Şi nu mi 
se pare deloc un capriciu să-ti 
doreşti, tocmai acum, o reîntllnire 
cu vara. Primul contact e para
doxal din pricina căciulii, a pal
tonului, fularului şi a căldurii do 
-F259 din hala mare a bazinului 
tn care apa verzuie te îmbie, deşi 
parcă eziţi s-o atingi gîndindu-te 
la cea curentă. Dar nici o grijă,' 
apa din bazin e tocmai bună — 
caldă atît cit trebuie. în hala a- 
ceasta de 30 pe 20 metri e per
manent vară.

în interior tocmai se vopsesc 
pereţii cu ulei. Peste tot e curat 
şi oamenii — foarte multi tineri 
şi tinere — se simt bine. Res
ponsabilul unităţii îmi explică că 
în mod obligatoriu, aici, se vă* 
iuţeşte şi se vopseşte totul de 
două ori pe an. Se iau probe 
pentru determinarea purităţii a- 
pei de 3—4 ori pe săptămînă şi 
se caută mereu posibilităţi da 
îmbunătăţire a condiţiilor de 
baie, a confortului. In anul tre
cut aproape 300 000 de cetăţeni 
au folosit cadele, baia de aburi, 
bazinul de înot. E o cifră care 
obligă la mai mult, la mai mult 
în sensul extinderii unor spaţii, 
a unor utilităţi de primă nece
sitate ţinînd seama de afluxul din 
anumite perioade ale anului.

Vizita la baia populară ne-a 
prilejuit cunoaşterea unei activi
tăţi despre care se vorbeşte prea 
puţin în acest sezon. Tovarăşul 
Herbert Witenberger, profesor la 
Şcoala sportivă de elevi relata 
că, in prezent, cîteva sute de 
elevi din şcolile sibiene practică 
sau învaţă înotul aici. Dînsul ri
dica o problemă la care ar tre
bui să reflecteze Inspectoratul ju
deţean de învăţămînt: „Cred că 
e timpul ca absolvenţii şcolilor 
generale să practice în mod obli
gatoriu înotul". Pe baza unui mi
nuţios sistem de planificare pro
fesorul Witenberger asigură îm
preună cu alţi patru profesori de > 
natatie şi sărituri în apă, învăţarea 
înotului In 16 ore, iar pentru cele 
112 clase a doua şi a şaptea, de 
exemplu, care funcţionează în 
şcolile oraşului nostru sínt nece

sari 3 ani, timp in care toţi cei 
3 360 de elevă citi sint cuprinşi 
in clasele respective, pot învăţa 
acest spojt de elemental* nece
sitate pentru oameni.

Este o treabă minunată dacă ne 
gîndim că în prezent în Sibiu 
sínt doar 230 sportivi de perfor
mantă in această disciplină. Nu 
trebuie uitat că oraşul nostru a 
dat şi pină acum destule elemen
te valoroase în acest sport. Ion 
Miclăuş este inclus în prezent în 
lotul pentru Olimpiada din 1972.

Tovarăşul Vasile Mefiu, respon
sabilul unităţii, ne-a vorbit des
pre cîteva din proiecte, e adevă
rat, în formă incipientă Încă, des- 
criindu-ne cu lux de detalii teh
nice cum s-ar putea mări supra
faţa solarului, cum şl unde ar mai 
putea funcţiona trei cabine de ca
dă, cum ar putea spori randamen
tul spălătoriei mecanice ce funcţio
nează şi in prezent cu bune re
zultate. Dacă n-ar fi avut părul 
nins şi peste 10 ani de activitate 
în calitate de conducător al aces
tei unităţi l-aş fi bănuit de opti
mism. Dar propunerile, detaliile 
erau calculate cu discernămtnt» op
timismul rămîne numai pe seama 
înţelegerii pe care era sigur că 
ö va întîlni pretutindeni, In ce 
ne priveşte sintern perfect de 
acord şi nu ştim cine n-ar putea 
admite ca şi în zilele acestea, 
cînd promoroaca ţese beteală de 
argint în vîrful căciulilor, să-şi 
poată încălzi obrajii pişcaţi de 
ger în apa albăstruie a bazinu
lui, sau să-şi alunge guturaiul cu 
o „porţie" de aburi.

îmbrătişînd propunerea profeso
rului Witenberger, responsabilul 
unităţii sublinia că folosirea în 
aceste condiţii a bazinului de 
înot ar duce la creşterea eficien
ţei economice a unităţii determi* 
nînd, totodată, utilizarea raţiona
lă a instalaţiilor. Pentru restul 
publicului ar fi suficiente una 
sau două zile pe săptămînă aşi- 
gurîndu-se, în acelaşi timp, o mal 
bună puritate a apei din bazin.

Sínt cîteva elemente, deci, care 
merită a fi studiate de conduce
rea întreprinderii comunale Sibiu, 
de celelalte organe amintite şl 
împreună s-ar putea găsi mijloa
cele necesare extinderii spaţiilor 
utile, funcţionării mai eficiente a 
acestora.

AL. C, IO AN
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Noul sediu al Direcţiei teritoriale de gospodărire a apelor Sibiu

Plenara Consiliului Uniunii 
judeţene a C. L P.

(Urmare din pag. !)

şi a aplicării la timp a măsurilor de
agrotehnică superioară.

Receptivitatea faţă de introducerea 
noului în producţie va trebui să ca
racterizeze activitatea tuturor unită
ţilor în acest an, pentru ca rezul
tatele ce se vor obţine să argumen
teze ridicarea pe o treaptă superioa
ră a agriculturii noastre.

Informarea asupra muncii desfăşu
rate de filiala Caşei de pensii, pre
zentată de preşedintele filialei, loan 
Joandrea, a scos în relief eforturile 
tăcute de statul nostru pentru asi
gurarea unei bătrîneti fericite mem
brilor cooperatori.

Discuţiile pe marginea materiale
lor prezentate au evidenţiat, în ma
rea lor majoritate, rezervele impor
tante de sporire a producţiilor în 
cooperativele agricole. Brigadierul 
Vasils Pîşu de la C.A.P. Cristian, 
loan Presecan, preşedintele C.A.P. 
Loamneş, Nicolae Popa, preşedintele
C.A.P. Ighişul Nou, ion Prişcă, pre
şedintele C.A.P. Moşna, loan Schnell, 
preşedintele C.A.P. Sibiu şi alti vor
bitori au arătat unele rezultate bune 
obţinute de cooperatori în activi
tatea din anul trecut, criticînd însă 
şi unele practici dăunătoare ale u- 
nor organe judeţene, ca I.L.F.,

Realizări şi perspective ale
invăţămintului din municipiul Sibiu
(Urmare din pag. I)

tribuite gratuit in acest an in Sibiu 
au ajuns la o valoare de un milion 
de lei.

Condiţiile create învăţămtntului 
din oraşul nostru dau posibilitate 
tuturor tinerilor dornici de învăţătu
ră, români, germani şi maghiari să 
se pregătească în deplină egalitate 
de drepturi, pentru a ajunge pe cele 
mai înalte trepte ale societăţii noas
tre, singurele criterii de realizare a 
fiecărui tinăr fiind munca cinstită şi 
capacitatea profesională.

Pentru a răspunde şi mai mult în
clinaţiilor ŞÎ dorinţelor de studiu şi 
pregătire ale. tinerilor noştri, s-a în
fiinţat Liceul de muzică şi artă plas
tică, şcoală care pregăteşte Iubitori 
ai artelor şi viitoare speranţe ale 
artei muzicale interpretative şi ale 
artei plastice din tara noastră. Pen
tru tinerii sportivi, alături de Şcoala 
sportivă de elevi, care s-a ridicat în 
rîndul celor mai bune şcoli sportive 
din ţară, s-a înfiinţat încă o şcoală 
cu profil nou: Şcoala sportivă „Şoi
mii". Pentru o pregătire diferenţiată 
a celor mai buni matematicieni, la 
Liceul nr. 3 funcţionează clase spe
ciale de matematici. Cercurile de 
elevi, deşi încă nu în suficientă mă
sură, şi-au adus o contribuţie la pro
movarea intereselor elevilor pentru 
o anumită disciplină, la orientarea 
lor profesională. Liceele de specia
litate răspund în tot mai mare mă
sură unor categorii de interese de 
specializare.

Dezvoltarea şi perfecţionarea con
tinuă a învăţămîntului de toate gra
dele a dus la o creştere continuă a 
corpului didactic, care astăzi a ajuns 
pe ţară şi în oraşul nostru să consti
tuie cel mai numeros detaşament al 
intelectualităţii. Dacă în anul 1948 
în oraşul Sibiu funcţionau 500 ca
dre didactice, astăzi numărul lor este 
de aproape 1 500, dintre care peste 99 
la sută sínt cadre calificate şi predau 
in specialitate. Ceea ce caracterizea
ză corpul didactic din oraşul nostru 
este buna pregătire şi conştiinciozi
tatea profesională, fapte care i-au 
atras stima şi respectul din partea 
organelor de partid şi de stat, din 
partea elevilor şi părinţilor. întări
rea opiniei colectivelor didactice, a 
simţului de răspundere faţă de pre
gătirea tinerei generaţii, Îmbunătă
ţirea controlului şi îndrumării vor 
înlătura treptat unele aspecte de 
stagnare, de lipsă de receptivitate 
faţă de nou, de formalism şi de ru
tină, fenomen care mai persistă încă 
în munca unor cadre didactice.

Dacă vom compara rezultatele 
muncii de instruire şi educare a ti
neretului şcolar, renuntînd la cifre 
şi statistici, putem afirma fără nici 
o reţinere că elevii noştri de astăzi 
sínt mai bine pregătiţi, că au cunoş
tinţe mai bogate şi mai temeinice. 
Concursurile elevilor din licee au 
promovat pe primele locuri la fazele 
locale un număr mare de elevi din 
oraşul nostru, admiterea la bacalau
reat a peste 85 şi 90 la sută din can
didaţi pe comisii, numărul mare de

admişi in învătămintul superior şi 
mediile mari de admitere sínt date 
concludente ale creşterii calitative a 
învăţămîntului din oraşul nostru.

Aplicarea treptată a Directivelor
C.C al P.C.R. şi Legii învăţămîntului 
ridică noi probleme şi deschide largi 
perspective de viitor.

Şcolarizarea copiilor de la vîrsta 
de 6 ani, deşi în unele circumscripţii 
a fost privită cu ezitare de unii pă
rinţi, în acest an a depăşit 50 la sută 
din efective şi putem spune de pe 
acum că dă bune rezultate. Creşte
rea încrederii părinţilor in justeţea 
acestei măsuri ne va permite ca in 
anul şcolar viitor să şcolarizăm peste 
70 la sută din contingentul ceior de 
6 ani. Vom trece, cu 1 septembrie 
1969, la înfiinţarea primelor clase a 
IX-a de pe lingă şcolile generale, 
pentru ca în următorii 3—4 ani să 
se generalizeze învătămintul de 10 
ani in oraşul nostru.

Creşterea numărului de copii în 
următorii ani la 2 400—2 500 elevi de 
contingent, începînd cu 1967, ridică o 
seamă de probleme de spaţiu şi or
ganizare probleme care, cu ajutorul 
organelor competente de partid şi de 
stat, îşi vor găsi o rezolvare corespun
zătoare şi la timp. Dezvoltarea sportu
lui şcolar, cerinţele de modernizare 
a învăţămîntului impun o îmbunătă
ţire continuă a bazelor sportive şi 
laboratoarelor şcolare.

O problemă esenţială a lnvăţămîn- 
tului in etapa actuală este creşterea 
continuă a eficienţei muncii instruc- 
tiv-educative. Acest imperativ depin
de, în mare măsură, de buna pregă
tire, de perfecţionarea continuă pe- 
dagogică şi de specialitate a tuturor 
cadrelor didactice, din toate formele 
de învătămînt. Faţă de ritmul de 
dezvoltare a ştiinţei şi culturii şi ne
voile crescinde de informare, fată 
de problemele multiple pe care le 
ridică ‘ revoluţia tehnică-ştiintifică, a- 
ceastă explozie de informaţii, peda
gogia actuală se vede obligată să-şi 
revizuiască şi să-şi modernizeze me
todele şi procedeele, formele actuale 
de perfecţionare dovedindu*se insu
ficiente, Din păcate, mai dăinuie încă 
la unii părerea că perfecţionarea este 
o problemă personală a cadrelor di
dactice. în această situaţie este şi 
normal să se discute, cu o tot mai 
mare insistenţă, despre nevoia unei 
„perfecţionări a perfecţionăriiPer
fecţionarea trebuie să devină o ac
ţiune permanentă, organizată şi siste
matică, care să cuprindă toate ca
drele didactice, în mod diferenţiat, 
în strinsă legătură cu învătămintul 
superior. Considerăm că noul sistem 
de salarizare, prin acordarea grada
ţiilor, va contribui la o cointeresare 
mai largă a cadrelor didactice pen
tru perfecţionare, Societăţile ştiinţi
fice, care trebuie să cuprindă toate 
cadrele didactice, vor putea concen
tra o parte din formele actuale de 
perfecţionare, care, completate cu 
formele specifice lor şi cu altele noi, 
vor putea forma un tot mai bogat, 
mai util, folosind în mare măsură 
iniţiativa cadrelor de specialitate şi 
opinia colectivă.

Informarea cadrelor didactice, in 
condiţiile de astăzi, impune organi
zarea unui puternic centru de infor
mare de specialitate şi pedagogică, 
unde cadrele didactice să găsească 
marea majoritate a materialelor bi
bliografice de caro au nevoie, cen
tru caro să poată deservi toate ca
drele din judeţ. Centrul documentar 
de pe lingă Cabinetul pedagogic al 
oraşului Sibiu poate constitui un în
ceput fn această direcţie. Avem în
crederea că se va putea găsi posibi
litatea pentru a organiza, poate 
primii pe tară, o „Casă ,i corpului 
didactic", unde să putem organiza 
acest centru documentar, unde să-şi 
stabilească sediul societăţile ştiinţi
fice ale cadrelor didactice, sindicatul, 
casa de ajutor reciproc, un club, 
asociaţia sportivă.

Conferinţa naţională a cadrelor di
dactice, pe care o considerăm o ex
presie in plus a cinstirii de care se 
bucură învătămintul din partea par
tidului şi statului nostru, realizările 
obţinute pină acum, sub conducerea 
înţeleaptă a partidului, perspectivele 
perfecţionării continue a învăţămîn- 
tului de toate gradele, ne întăresc şi 
mai mult Încrederea în munca noas
tră şi ne obligă Ia eforturi şi mai 
susţinute ca să obţinem rezultate tot 
mai bune in munca nobila de edu
care şi Instruire a noilor generaţii.

I.C.I.L. ş.a., care nu respectă întot
deauna clauzele contractuale.

Inginerul loan Florian, vicepreşe
dinte al Consiliului popular jude
ţean şi director al Direcţiei agricole, 
a subliniat necesitatea valorificării 
superioare a fondului funciar exis
tent, a folosirii la randament maxim 
a parcului de maşini şi tractoare, a 
extinderii metodelor înaintate în pro. 
ductia agricolă curentă.

Tovarăşul Richard Winter, mem
bru supleant al C.C. al P.C.R., prim- 
secretar al Comitetului judeţean Si
biu al P.C.R., a relevat forţa şi di
namismul agriculturii noastre coope
ratiste, orientarea ei tot mai puter
nică spre o dezvoltare intensivă şl 
multilaterală. Procesul de moderni
zare a agriculturii noastre coopera
tiste, concretizat în ridicarea gra- 
dului de mecanizare şi chimizare, 
în extinderea procedeelor noi in 
producţia agricolă,. atestă orientarea 
justă a partidului nostru in privinţa 
dezvoltării acestui important sector 
al economiei nationale.

Primul secretar al Comitetului ju- 
deţean de partid, făcînd o analiză 
profundă a activităţii desfăşurate de 
către cooperativele agricole, de că
tre organele agricole judeţene, a 
arătat necesitatea intensificării efor
turilor organizaţiilor de partid, ala 
consiliilor populare comunale, ale 
consiliilor de conducere pentru con- 
tinua dezvoltare a proprietăţii ob
şteşti, pentru întărirea economlco- 
organizatorică a cooperativelor agri
cole.

Plenara a aprobat up amplu plan 
de măsuri, a cărui transpunere in 
viată va asigura realizarea şi depă
şirea indicatorilor de plan pe 1969 
in cooperativele agricole.

Plenara Consiliului Uniunii jude
ţene a cooperativelor agricole a tri
mis Comitetului Centrai al Partidu- 
lui Comunist Romăn, secretarului 
general al C.C. al P.C.R., tovarăşu- 
Iul Nicolae Ceauşescu, o telegramă 
în care este exprimat ataşamentul 
tuturor cooperatorilor, inginerilor şi 
tehnicienilor agronomi care lucrează 
In cooperativele agricole fată de po- 
lltica înţeleaptă a partidului nostru 
sl ferma hotărire a lor de a milita 
neabătut pentru realizarea obiecti
velor ce le stau tn fată.

SSSjiSj

Dr. FRIEDRICH
MULLER

In ziua de 1 februarie 1969 a în
cetat din viată la Sibiu dr. Frie
drich Müller, episcop al Bisericii 
Evanghelice C. A. (Luterană), depu
tat in Marea Adunare Naţională.

Dr. Friedrich Müller s-a născut 
la 28 octombrie 1884 in comuna Va
lea Lungă, judeţul Alba. După ob
ţinerea licenţelor în istorie, geogra
fie şi teologie a funcţionat ca pro
fesor, director şi consilier în invă- 
tămintul confesional, iar din anul 
1928 a fost prim preot la Sibiu, tn 
anul 1945 a fost ales episcop al Bi
sericii evanghelice C. A. din Româ
nia. A fost distins cu lillul do Doc
tor Honoris Causa de către Institu
tul teologic protestant din Cluj şi 
de către Universitatea Halle Witten
berg.

Animat de sentimente şi convin
geri democratice şi patriotice, or. 
Friedrich Müller a adus o contri
buţie preţioasă la înlărirea priete
niei frăţeşti dintre poporul român 
şi naţionalităţile conlocuitoare, iar 
pe plan international a militat pen
tru asigurarea păcii între popoare. 
A fost ales, tn ultimele două legisla
turi, deputat in Marea Adunare Na
ţională.

Pentru meritele sale a fost distins 
cu ordine ale Republicii Socialiste 
România.

Prima operaţie de finisare a ţesătu
rilor din celofibră Şi bumbac, pro 
duse de uzina „Tînmca" din Mediaş, 
o constituie operaţia de albire efec
tuată cu utilaje realizate ir, bună 
parte din fonduri de mică mecani
zare. în fotografie: aspect din sec

ţie albire
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încheierea reuniunii pre
mierilor ţărilor nordice

FRANŢA. Imagini de Şa Conferinţa Re la Paris In problema Vietnamului. 
Vedere generală de la şedinţa de deschidere care a avut loc la Centrul de 

Conferinţe Internaţionale din Paris

In te rv iu l  şe fu lu i d e 
le g a ţie i  F.N.E. la  Con
f e r in ţa  de la  P a r is

Preşedintele 
Nasser despre 
soluţionarea 
diferendului 
din Orientul 
Mijlociu

Cairo 3 (Agerpres). — Agenţia 
Reute» informează că intr-un inter
viu acordat publicaţiei americane 
„Newsweek" preşedintele Republicii 
Arabe Unite, Gamal Abdel Nasser, 
a precizat că pentru soluţionarea 
situaţiei din Orientul Mijlociu, pri
mul pas trebuie să-l constituie re
tragerea trupelor israeliene din te
ritoriile ocupate In urma războiului 
din iunie 1967. Preşedintele Nasser, 
exprimtnd poziţia R.A.U., a menţio
nat că după retragerea trupelor sínt 
necesare: 1) declaraţii de nebelige- 
ranţă din partea tuturor statelor din 
Orientul Mijlociu, 2) recunoaşterea 
dreptului fiecărui popor din această 
regiune de a trăi în pace, 3) inte
gritate teritorială şi frontiere recu
noscute $i Sigure pentru toate ţările 
din Orientul Mijlociu, inclusiv Israe
lul, 4) libertatea de navigaţie pe 
căile internaţionale şi 5) o justă so
luţionare a problemei refugiaţilor pa
lestinieni.

In interviul său, preşedintele 
Nasser a refuzat să precizeze dacă 
se pronunţă sau nu pentru tratative 
directe cu Israelul „pină cînd arma
ta israeliană nu se va retrage", însă 
a precizat că: „Intre 1943 şi 1956 
am avut convorbiri cu israelienii, în 
baza acordului de armistiţiu. Sîntem 
dispuşi să procedăm şi acum tot 
aşa". „In ceea ce ne priveşte, a spus 
în continuare preşedintele Nasser,- 
noi nu dorim să mobilizăm în con
tinuare totul pentru război, deoarece, 
avem nevoie de pace pentru dezvol-. 
tarea economică a RA.U.".

In cei trei ani care s-au scurs de 
la proclamarea unilaterală a „inde
pendentei" Rhodesiei de către ra
siştii albi în frunte cu Smith, cate 
au acaparat puterea, au devenit un 
fenomen curent negocierile anglo- 
rhodesietie consacrate găsirii unei 
modalităţi de soluţionare a crizei 
intervenite între fosta metropolă şi 
colonia rebelă. Deşi initial Harold, 
Wilson, şocat de actul de nesupu
nere de la Salisbury, a declarat fă
ră echivoc că guvernul Majestät» 
Sale' exclude orice posibilitate de ne
gocieri directe sau indirecte cu 
Smith, nu a trecut decit un an piuă 
cînd primul ministru britanic a strîns 
mina şefului regimului rasist pe 
bordul crucişătorului „Tiger".

După ce Smith a respins categoric 
cele „cinci principii" prezentate de 
Wilson, din care cel fundamental se 
referea la o „preluare treptată, 1S- 
ră obstacole, a puterii de către re
prezentanţii populaţie^ de culoare 
majoritare din Rhodesia , pe malur 
rile Tamisei se acredita ideea că 
orice posibilitate de negociere a fost 
blocată pentru totdeauna. De data 
aceasta însă, metamorfozarea éxpre-

Stockholm 3 (Agerpres). — Du
minică s-a încheiat la Stockholm 
reuniunea de două zile a primilor 
miniştri ai ţărilor nordice în cadrul 
căreia au fost discutate posibilităţile 
de extindere a cooperării economice 
dintre ele.

La conferinţă au fost reprezentate 
Danemarca, Norvegia, Suedia şl Fin
landa, ţări direct interesate In pla
nurile de extindere a cooperării, 
precum şi Islanda, care a participat 
în calitate de observator.

Un comitet guvernamental mixt a 
fost însărcinat cu elaborarea, pînă 
la 15 iulie, a proiectului final al 
unei uniuni economice nordice. Go-

Saigon 3 (Agerpres). — Un nou 
ziar budist, „An Lac", a fost obligat 
de către autorităţile sud-vietnameze 
să-şi închidă redacţia, mărind astfel 
lista cotidienelor sau a săptămînale- 
lor saigoneze suspendate pentru că 
au criticat unele măsuri ale regimu
lui generalului Thieu. Astfel, „An 
Lac" a fost sancţionat în acest mod, 
deoarece a publicat articole în care 
regimul saigonez era acuzat de in
tenţia de a continua războiul. Reac
ţia presei sud-vietnameze şi-a găsit 
recent expresia în scrisoarea adre
sată Federaţiei internaţionale a edi
torilor de ziare de către Ho Van 
Dong, preşedintele Asociaţiei direc
torilor de publicaţii. „Protestez ener
gic pe lingă federaţie împotriva în
chiderii unor redacţii de către gu
vernul agonizant al lui Tran Van 
Huong, care a violat astfel mini
mele libertăţi ce mai există încă în 
Vietnam. Noi cerem imediat inter-

siei „pentru totdeauna" a necesitat 
doi ani. Căci la 10 octombrie salonul 
navei militare britanice „Fearless" 
găzduia o nouă rundă de tratative 
între cei doi premieri.

Tratativele, care au durat patru 
zile, pe „Fearless", ancorat în apele 
liniştite ale Gibraltarului, au avut o 
desfăşurare furtunoasă, iar Wilson, 
potrivit aprecierii cotidianului „Daily 
Telegfaph", a ajuns cu concesiile 
pînă la limită. In ce au constat de 
fapt noile propuneri britanice? în 
primul rînd o creare tată de pozi
ţiile initiale privind acordarea inde
pendenţei numai după ce majorita
tea africană va prelua conducerea, 
formulîndu-se necesitatea „asigurării 
unei reprezentări a britanicilor in 
parlament (o pătrime) ca o garanţie 
împotriva încălcării constituţiei, şi 
necesitatea formării unui guvern „pe 
baze mult mai largi" prin includerea 
unor reprezentanţi ai populaţiei de 
culoare. In afară de aceasta, se 
stipula dreptul populaţiei de culoa
re de a ataca unele decizii judecă
toreşti la Consiliul Coroanei, forul 
judiciar suprem al Commonwealthu- 
lui.

mentînd rezultatele întllniril, pre
mierul Suediei, Tage Erlander, a 
declarat că între cele patru ţări 
continuă să existe divergenţe în 
domeniile agriculturii, pescuitului, 
precum şi în ce priveşte crearea 
unei „pieţe comune" nordice şl unei 
uniuni vamale. Potrivit observatori
lor, departe de a contura perspec
tivele unei rezolvări a problemelor 
„integrării" nordice, această întîlnire 
a scos în evidenţă neînţelegerile 
existente între cele patru ţări în a- 
ceste probleme. într-o nouă încer
care de a realiza un acord, cei pa
tru şefi de guverne se vor întruni 
la 16 februarie, la Helsinki.

venţia dvs. pentru ca libertatea pre- 
. sei să fie respectată în momentul 
cînd populaţia aspiră la pace şi li
bertăţi democratice, la reconstrucţia 
naţională şi reforme sociale" — se 
subliniază în scrisoare.

lin act condamnabil
Dar Es Salaam 3 (Agerpres). — 

Dr. Eduardo Mondlane, preşedintele 
Frontului de Eliberare din Mozam- 
bic, a fost ucis în locuinţa sa din 
Dar Es Salaam în urma exploziei 
unei bombe, a anunţat guvernul Re
publicii Tanzania. Politia tanzaniană, 
care anchetează împrejurările morţii 
lui Eduardo Mondlane, apreciază că 
bomba a fost plantată sub scaunul 
de la masa de lucru a liderului miş
cării de eliberare din Mozambic. Co
laboratorii apropiaţi ai lui Mondlane 
şi membri ai organizaţiei Frelimo 
s-au prezentat la politia din Dar Es 
Salaam pentru a ajuta Ia elucidarea 
problemelor legate de asasinat.

Preşedintele Frontului de Elibe
rare din Mozambic, Eduardo Mond
lane, este unul din cei mai cunos
cuţi conducători ai mişcării de eli
berare naţională, din Africa. De la 
înfiinţarea Frontului National de Eli
berare din Mozambic, el a condus 
activitatea acestei organizaţii care a 
repurtat succese importante în lupta 
de eliberare de sub dominaţia colo
nialistă portugheză.

•  Ziarul Uruguayan „El Popular" 
scrie că deţinuţii politici din închi
sorile din Paraguay sínt supuşi la 
torturi şi un tratament inuman.

La un asemenea tratament, scrie 
ziarul, este supus de 12 ani şi Julio 
Rojas, unul din membrii conducerii 
Partidului Comunist din Paraguay. 
Ziarul a chemat opinia publică sud- 
americană sa întreprindă acţiuni de 
solidaritate în vederea eliberării de
ţinuţilor politici din Paraguay.

•  Şeful statului major al armatei 
nigeriene, generalul Kaisina, a de
clarat că războiul din Nigeria va lua 
siîrşit într-un viitor apropiat. După 
părerea observatorilor politici, de
claraţia lui Katsina s-ar baza pe lio- 
tărîrile adoptate în cursul recentei 
reuniuni a comandanţilor forţelor ar
mate nigeriene din sectoarele unde 
se desfăşoară luptele cu trupele bia- 
freze.

Cercuri informate din Lagos con
sideră că forţele federale fac ulti
mele pregătiri în vederea lansării 
unei ofensive generale împotriva 
trupelor lui Odumegwu Ojukwu, în 
primăvara acestui an.

•  Susan Shnall în vîrstă de 25 
de ani, locotenent în marina mili
tară a S.U.A., a fost condamnată de 
un tribunal militar din San Fran
cisco la cinci ani închisoare şi scoa
să din rlndurile armatei americane.

Aceste propuneri au fost primite 
pozitiv de unele cercuri ale mino
rităţii albe de la Salisbury, care le-au 
considerat ca pe o formulă de la

C om entariu
care s-ar putea pleca pentru un 
compromis. Smith s-a eschivat să 
dea un răspuns direct. Abil comer
ciant (ocupaţia sa de bază), el a 
sperat că va obţine cu timpul o re
ducere a preţului „independenţei“, 
ştiind din istoricul negocierilor avu
te cu Wilson că este greu de apre
ciat care va fi ultima ofertă brita
nică. Au urmat vizitele multiple ale 
britanicilor la Salisbury în speranţa 
obţinerii unul răspuns care se lăsa 
aşteptat, agravînd şi mai mult difi
cultăţile Angliei aflată sub barajul 
de foc al criticelor ţărilor africane 
membre ale Commonwealthului.

In ceea ce priveşte oficialităţile 
rasiste, acestea se pare că şi-au pier
dut atitudinea de aroganţă faţă de 
izolarea impusă Rhodesiei, intrînd în

ŞTIRI DIN 
UNIUNEA  

S O V I E T I C Ă
Moscova 3 (Agerpres). — In lo

calitatea Volgorecensk de pe Volga, 
se construieşte termocentrala „Kos
troma", una din cele mal mari din 
lume, cu o pulere de 4 800 000 kW. 
In prezent se lucrează la montarea 
primului bloc energetic de 300 000 
KW, care va Începe să furnizeze 
curent electric în luna Iunie. Con
comitent, constructorii pregătesc 
fundamentul pentru cel de-al doilea 
bloc energetic, de aceeaşi putere, 
care va intra în funcţiune în semes
trul al doilea al anului.

Moscova 3 (Agerpres). — Oamenii 
de ştiinţă sovietici au realizat e ex
perienţă globală de recepţionare a 
razelor calorice emise de Pămînt şi 
atmosfera acestuia. Experienţa a fost 
înfăptuită cu ajutorul satelitului ar
tificial al Pămîntului, „Cosmos-243", 
lansat în septembrie 1968.

La bordul satelitului erau fixate 
receptoare de raze calorice în dia
pazonul undelor radio cu lungimea 
între 8 mm şi 8 cm. Receptoarele şi 
antenele respective dirijate spre 
Pămînt se aseamănă în mare parte 
cu radiotelescoapele terestre, deo- 
sebindu-se de acestea numai prin 
faptul că sínt complet automatizate.

Oamenii de ştiinţă au folosit în 
cadrul experienţei proprietatea un
delor radio cu diferite lungimi de 
a trece în mod diferit prin nori sau 
prin alte piedici care se află în at
mosferă. Datorită diferenţei în spec
trele de emisiune se obţine in acest 
fel posibilitatea de a se descoperi 
pe Pămînt zonele de precipitaţii in
tense ascunse de nori.

Moscova 3 (Agerpres). — Anul 
trecut industria U.R.S.S. a produs 
107 milioane tone oţel, iar planul 
pe anul 1969 prevede ca producţia 
de otel să ajungă la 112,6 milioane 
tone.

Actualul plan cincinal constituie 
pentru Uniunea Sovietică perioada 
unei dezvoltări şi modernizări accen
tuate a sectorului siderurgic. în a- 
ceastă perioadă aproximativ două 
treimi din sporul producţiei urmea
ză să se obţină cu ajutorul cuptoa
relor noi. O dată cu construcţia 
unor capacităţi noi se lucrează la 
îmbunătăţirea structurii producţiei 
siderurgice şi creşterea calităţii pro
duselor.. Astfel, în cursul cincina
lului, se prevede sporirea de 6—7 
ori a cantităţii de oţel produse în 
cuptoare cu vid şi tot de atîtea ori 
a cantităţii de oţel de calitate su
perioară, produs cu ajutorul zgure- 
lor sintetice.

Susan Shnall a aruncat dintr-un a- 
vion particular asupra unei baze mi
litare manifeste antirăzboinice şi a 
participat în uniformă militară la 
un „marş al păcii" organizat anul 
trecut la San Francisco.

•  De Ia instituirea stării excep
ţionale, la 24 ianuarie, în Spania 
au fost arestate peste 1 500 de per
soane, declară cercurile informate

din Madrid. Majoritatea celor ares
taţi sínt membri ai sindicatelor, a 
căror activitate este interzisă,' şi ai 
organizaţiei catolice a tineretului 
muncitoresc. Starea excepţională de
cretată nu a reuşit pînă în prezent 
să înăbuşe mişcarea revendicativă 
şi manifestaţiile de protest. Sindica
tul muncitorilor docheri din Barce
lona, care numără 500 000 de mem
bri, a anunţat o grevă perlată, care 
urmează să înceapă vineri, în spri
jinul revendicării de îmbunătăţire a 
salariilor şi a condiţiilor de muncă.

•  încarceraţi de autorităţile sud- 
vietnameze în penitenciarul de pe

alertă. Multiplele informaţii apărute 
în presa occidentală vin să confirme 
presiunile la care este supus Smith 
în vederea unei reconcilieri cit mai 
grabnice cu Anglia pe baza propu
nerilor de pe „Fearless". In acest 
sens se poate cita o declaraţie a lui 
Pat Bashford, preşedintele partidului 
de centru (organizaţie politică in
fluentă a minorităţilor albe), care 
a cerut iniţierea unei noi runde de 
tratative cu Londra, Pe de altă par
te, o serie de personalităţi din cercu
rile financiare, notează France 
Presse, şi-au manifestat Îngrijorarea 
în legătură cu consecinţele econo
mice ale prelungirii rupturii cu fosta 
metropolă.

Prins în vîrtejul acestor euren li 
contradictorii, Smith trăieşte şi coş
marul extinderii luptei populaţiei de 
culoare, care refuză să suporte do
minaţia unui guvern ilegal cu în
treg cortegiul legilor sale draconice.

In această conjunctură în care ba
lanţa pare să încline în favoarea a- 
depţilor reconcilierii cu Anglia, era 
de aşteptat ca Smith să părăsească 
„muţenia" pe care şi-a impus-o în 
ultimul timp şi să revină la volu
bilitatea sa precedentă. Nu a făcut-o 
direct, ci prin intermediul ziarului 
„Rand Daily Mail", cunoscut pentru 
relaţiile sale cu cercurile oficiale

Paris 3 — Corespondentul Ager
pres, Al. Gheorghiu, transmite: In
tr-un interviu acordat revistei „Nou- 
velle Observateur“, Tran Buu Kiem, 
şeful delegaţiei F.N.E. din Vietna
mul de Sud la Conferinţa de la Pa
ris, în problema Vietnamului, relevă 
că pentru moment atmosfera confe
rinţei se rezumă la o confruntare a 
punctelor de vedere ale celor patru 
delegaţii. Tran Buu Kiem menţio
nează că cele patru propuneri con
crete ale şefului delegaţiei Statelor 
Unite, Cabot Lodge nu ating nici 
de data aceasta, problema fundamen
tală: agresiunea americană.

In ce priveşte zona demilitarizată, 
declară Tran Buu Kiem, şeful dele
gaţiei S.U.A. ţinteşte, înainte de toa
te să abată atenţia opiniei publice 
de la problemele esenţiale lăsînd 
americanilor mîinile libere pentru a 
trimite întăriri cu avionul şi pe 
mare. Cum am putea noi să accep
tăm ca forţele de eliberare să se lase 
zdrobite?

Faptul că americanii intensifică 
bombardamentele lor în Vietnamul 
de Sud, subliniază în Esenţă, Kiem, 
arată că ei nu au abandonat ideea 
unei victorii militare pe teren. Şe-

insula Con-Son, opt mii de deţinuţi 
sínt condamnaţi la o moarte lentă. 
Cei opt mii de deţinuţi sínt hrăniţi 
numai cu peşte uscat putred şi cre- 
veţi săraţi plini de nisip — relevă 
cotidianul „Saigon Daily News", re- 
îuînd aceeaşi declaraţie a ofiţerului 
saigonez, Cinci sute de bolnavi în 
stare gravă, fără a mai număra pe 
cei ce suferă de maladii mai uşoare, 
sínt „îngrijiţi" de un singur medic.

•  Preşedintele Nixon s-a întîlnit 
cu fostul preşedinte Dwight Eisen
hower cu care a discutat situaţia 
din Orientul Mijlociu şi relaţiile din 
cadrul blocului N.A.T.O. La întreve
dere a participat Henry Kiessinger, 
consilierul preşedintelui Nixon pen
tru problemele internaţionale.

Potrivit observatorilor politici în
trevederea cu Eisenhower face parte 
din seria de consultări ale preşe
dintelui Nixon pentru reglementa
rea situaţiei din Orient. Ea a urmat 
reuniunii de sîmbăta trecută a Con
siliului Securităţii Naţionale al S.U.A., 
în care a fost discutată situaţia din 
această regiune.

care a inserat o informaţie potrivit 
căreia pe adresa Downing Street 10 
a fost expediat (a cita oară?) un 
mesaj care conţine noile propuneri 
ale autorităţilor de la Salisbury. Un 
asemenea demers ar impune o nouă 
rundă de tratative, ceea ce tine să 
sublinieze şi ziarul citat care pre
zintă drept certă reluarea peste cî- 
teva săptămini a dialogului anglo- 
rhodesian. Sursele oficiale engleze 
s-au grăbit să dezmintă ştirea înse
rată de „Rand Daily Mail", dar a- 
ceastă negare nu a fost de natură 
să schimbe părerile acelor observa
tori care întrevăd noi tratative cu 
Anglia. Mşi mult decit atît, dezmin
ţirea oficială este pusă pe seama 
dorinţei guvernului englez de a nu 
se expune la noi critici din partea 
statelor africane, ostile interminabi
lelor discuţii fără un rezultat prac
tic pentru cei aproape 4 milioane 
de negri rliodesieni. Pînă Ia noul 
episod din serialul întîlnirilor Wil
son—Smith, cercurile ziaristice lon
doneze se întreabă ce elemente 
constructive ar putea aduce guver
nul britanic în vederea rezolvării si
tuaţiei din Rhodesia, în aşa fel Incit 
aceasta să dispară din capitolul pro-. 
blemelor politice nerezolvate.

GHEORGHE CIOBANU

ful delegaţiei F.N.E. din Vietnamul 
de Sud precizează că conferinţa tre
buie să discute global problemele 
politice şi militare şi că F.N.E. nu 
doreşte să abordeze unilateral ches
tiunile politice.

„Noi nu vom depune armele fără 
ca problema Vietnamului de Sud să 
fi fost rezolvată pe baza celor cinci 
puncte expuse în declaraţia F.N.E. 
din noiembrie anul trecut".

Explicînd deosebirea dintre „Ca
binetul de pace" şi guvernul de coa
liţie, care ar trebui să fie instalate 
în Vietnamul de Sud, Tram Buu Kiem 
a arătat că „In programul F.N.E. a 
fost avansată ideea unui' guvern de 
largă coaliţie. Ideea unui „Cabinet 
de pace" a venit din rîndul maselor 
din Vietnamul de Sud. Noi credem 
că această propunere trebuie susţi
nută întrucît este vorba de un „ca
binet pentru restaurarea păcii". „Noi 
sperăm că persoanele care au con
tribuit la lupta pentru independen
tă, pace şi neutralitate trebuie să-şi 
aibă locui lor în guvernul de coa
liţie". Tran Bun Kiem a precizat că 
participarea F.N.E. ia un eventual 
„cabinet de pace" va fi în funcţie 
de contextul politic şi militar".

•  „Dezvoltarea economică a Sar- 
rului şi Rhenaniei Palatinat trebuie 
să fie asigurată în colaborare cu 
Franţa", a declarat cancelarul R.F. 
a Germaniei, Kurt Georg Kiesinger, 
cu prilejul unei întrevederi pe care 
a avut-o la Bonn cu Franz Josef 
Roeder şi Helmut Kohl, miniştri — 
preşedinţi ai celor două landuri vest- 
germane. Cercurile politice vest- 
germane au făcut cunoscut că aceas
tă problemă va figura pe ordinea de 
zi a apropiatei întîlniri de la Paris 
dintre generalul de Gaulle şi cance
larul Kiesinger.

'• Cel mai modern tren din lume, 
„Mistral-69", va circula, începînd de 
la 9 februarie a.c., pe ruta Paris— 
Marsilia. Acest tren expres, va a- 
tinge o viteză orară medie de 128,7 
km şi va- pune la dispoziţia pasage
rilor săi un bar, vagon-restaurant, 
salon de coafură, librărie, magazin 
ş i. . .  un secretariat rulant.

Procesul 
de la Salisbury

Salisbury 3 (Agerpres). — Reve
rendul Ndabaningi Sithole, lider al 
populaţiei de cuţpare a compărut 
luni în fata înaltei curţi rhodesiene. 
El este acuzat că ar fi făcut parte 
din complotiştii care intenţionau să-i 
asasineze pe primul ministru Ian 
Smith, pe ministrul apărării Jack 
Howman şi pe ministrul justiţiei, 
Desmond Lardner Burke.

Potrivit „legilor" rhodesiene, acu
zatul este pasibil de pedeapsa capi- 
tâlă.

Cînd a fost iniţiat complotul, cînd 
a fost descoperit şi cine au fost par
ticipanţii? s-au întrebat însă obser
vatorii de presă, după ce oficialită
ţile rhodesiene au făcut cunoscute 
capetele de acuzaţie aduse împotriva 
reverendului. Rasiştii de la Salisbury 
n-ar fi scăpat desigur prilejul de a 
populariza cu tot ceremonialul cu
venit o asemenea acţiune care ar fi 
fost un prilej excelent pentru re
presiuni şi mai draconice împotriva 
populaţiei de culoare. Pe de altă 
parte, nu se poate neglija faptul că 
Sithole se află -in închisoare de peste 
patru ani fără a fi judecat. Atunci 
unde a fost iniţiat complotul? In 
închisoare?

Reverendul Sithole este lider al 
organizaţiei Uniunea Naţională Afri
cană Zimbabwe, care cere drepturi 
legitime pentru populaţia băştinaşă a 
RJtodesiei. Aceasta este de fapt, ade
vărata sa „vină".

@al:ei do le&ţi 
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Business-ul timbrelor
Creşterea numărului colecţiona

rilor de timbre şi veniturile ob
ţinute de pe urma vînzării lor a 
transformat această pasiune In
tr-o afacere rentabilă, reflectată 
în sporirea preturilor pentru măr
cile poştale rare. Recent, pentru 
o marcă poştală emisă în 1856 în 
fosta Guyană britanică colecţio- 

'narii au oferit 100 000 dolari. 
„Dacă analizăm preturile pentru 
unele timbre, afirma un filatelist, 
ele pot deveni un domeniu de 
investiţii la fel de rentabil ca şi 
achiziţionarea de tablouri cele
bre".

Primul loc în afacerile cu tim
bre poştale îl ocupă cunoscuta 
companie britanică „Stanley Gib
bons Ltd.“. Activitatea sa a în
ceput în anul 1856, cînd doi ma
rinari au depus pe tejgheaua unei 
farmacii din Plymouth o întreagă 
colecţie de timbre pe care au 
cîştigat-o la un pariu la Cape
town. Fiul farmacistului, Edward 
Stanley Gibbons, în vîrstă de 16 
ani, a plătit pentru întregul set 
5 lire sterline. Peste cîteva zile, 
după ce şi-a expus colecţia în 
vitrina farmaciei, a reuşit să le 
vîndă cu 500 lire sterline. Aşa 
şi-a început Gibbons afacerile cu 
mărci poştale. In 1875 a înteme
iat o firmă la Londra. Acum, per
sonalul companiei numără 400 de 
funcţionari, fără a socoti pe cei 
care lucrează la filiala din New 
York. în 1967, firma a vîndut co
lecţionarilor timbre poştale în va
loare de 5,2 milioane dolari. Cîş- 
tigul net al cQmpaniei a crescut 
în ultimul an de peste zece ori, 
ridieîndu-se la 532 000 dolari 
anual.

C. N.

-

La întrecere cu avioanele

In capitala Ţării Soarelui-răsare 
_ circulă o butadă: dacă un depu
tat reuşeşte să obţină ca măcar 
o linie ferată să rămînă în func
ţiune în circumscripţia sa, el poa
te fi reales pînă la sfîrşitul vie
ţii, iar statuia lui se va găsi în 
toate gările.

Anecdotica reflectă o stare de 
fapt care nemulţumeşte pături 
largi ale populaţiei japoneze: sus
pendarea pînă în prezent a 446 
de staţii şi a 6 000 de kilometri 
de linii de cale ferată deficitare, 
ceea ce a atras reducerea cores
punzătoare a personalului şi obli
gaţia pentru călătorii de pe a- 
ceste trasee de a apela la alte 
mijloace de comunicaţie mai cos
tisitoare. Origît ar părea de pa
radoxal, aceste restricţii se dato- 
resc . ..  modernizării căilor de 
comunicaţie de-a lungul cărora au 
început să circule trenuri ce bat 
toate recordurile mondiale de vi
teză. Or aceste superrapide au 
necesitat investiţii de mari pro
porţii. Celebrul „Tokaido", ce a- 
coperă în trei ore şi zece minute 
distanta de 515 kilometri care se
pară Tokio de Osaka, a adus în
tr-un an beneficii uriaşe, dar a- 
cestea nu pot asigura, după cum 
se afirmă, echilibrul financiar a! 
lui „Japanese National Railways", 
corporaţie care a beneficiat şi de 
ajutoare guvernamentale foarte 
consistente. Soluţia? Concomitent 
cu renunţarea la unele circuite de 
transport, introducerea de noi mij
loace de tracţiune şi mai moder
ne de domeniul anticipaţiei ştiin- 
ţificer- Un prim model 'de tren 
sonoglisor a atins în cursul ex
perienţelor 920 kilometri la oră, 
viteza unui avion cu reacţie!

A. I.

Proiectele lui Barrault

Destituit din funcţia de direc
tor al Teatrului „Odeon", Jean 
Louis Barrault caută un hangar, 
o capelă părăsită sau o sala de 
cinema, de preferinţă gratuite şi 
la periferia Parisului. „Nu vreau 
să-i abandonez pe cei 40 de ar
tişti ai mei, a declarat cunoscu
tul actor francez. Au rămas fără 
lucru şi salarii. Doresc sa renet 
„Gargantua" de Rabelais, pe care 
îl vom juca în turneu.

„Sfîntul“ pe ecranul mare

Roger Moor va fi unul din in
terpreţii principali ai comediei mu
zicale „Fata din Insula Paradisu
lui". „Vreau, ca începînd cu a- 
cest rol, să fiu considerat ca un 
actor de cinema complex", a de
clarat popularul interpret ai „Sfîn- 
tului".

Celibatari

Presa franceză a publicat re
cent o statistică impresionantă, 
în momentul de fată există în 
Franţa peste 7 milioane de celi
batari, dintre care 3 727 020 fe
mei, şi 3 516 000 bărbaţi.

*.P. POLONA. TraulerUl „Delta Dunării* construit pentru România, la Şan 
tierele navale din Gdansk

D I N " N O U  T R A T A T I V E ?

Noi represiuni 
împotriva presei la Saigon
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Coordonate universale
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